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niesavnjska kmetijska 
naruga M ozrje z.0.0.

Za vse dodatne informacije prosimo pokličite:
03  89 8  07  0 0  ali 03 898  07  10, M etod M ule j 

Faks: 03  8 9 8  08  10, 03  898  08  00  
E-pošta: m etod.m ule j@ hote lpaka.com

Šest konferenčnih dvoran z vso 
tehnično opremo za izvedbo vseh vrst 
izobraževanj, posvetov in konferenc.

Zadruga mozirje

RAZPRODAJA 
ŠTEDILNIKOV NA TRDA 

GORIVA (iz zaloge)
od 24. marca do 15. ap rila  2006

ž e l e z n in a

GORNJI GRAD tel.: 839 44 20

Štedilnik 
EN 850 beli

109.000 SIT
454.85 EUR

Štedilnik 
CALOREX 50 beli

94.320 SIT
39X59 EUR

10%
PO PUST

- Štedilnik 90 HLB TERMO beli 99,990 SIT, 4i7.as eur 
• Štedilnik ANTIGONA 85 beli 52.560 SIT, aia.33 eur 
Štedilnik MORAVIA KVŠ 910 beli 109.900 SIT, «s.so eur 
Kamin JUPITER 7X506 SIT, 306.74 eur

- Trajno žarna peč M AG N A  7 79.900, 333 ,4a cur
m  POPUST

: LJUBIJA tel.: 837 07 20
Trajno žarna peč DC

n a  m a j

Trajno
žarna peč NERA

M.900 SIT
58.301

84.983 SIT
354.62 EUR

arna peč MIGNC 
59.900 SIT, 94*.<

Financiranje vozil, opreme in nepremičnin.
Informacije: 03 899 53 13,899 53 12

NLB ^  Leasing V e len je
d.0.0., Velenje
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Naj nekdo 
pogleda na 

kom pas
Trgovska ponudba v naši bližini se še 

naprej nezadržno širi. Prejšnji teden so v 
Celju odprli Šparov Citycenter, ki je nastal iz 
prejšnjega Interspara, pred dnevi pa sta 
žalski župan Lojze Posedel in direktor 
Engrotuša Aleksander Svetelšek podpisala 
pogodbo o gradnji supermarketa Tuš v Žalcu. 
Medtem ko je šaleška trgovska družba Era že 
stvar preteklosti, so največji trije slovenski 
trgovci v letu 2005 beležili kar dvomestno 
rast: Engrotuš 21-odstotno, Spar 14-odstotno, 
Mercator pa 11-odstotno.

Kljub temu, da mu je lani tržni delež z 58 
upadel na 54,8 odstotka, »najboljši sosed« še 
vedno trdno drži vodilni položaj v Sloveniji. 
Drugi je Spar Slovenija, ki je v lanskem letu 
»zrasel« za dobra dva odstotka na 2 2,4%, tretji 
pa Engroruš, ki je povečal svoj tržni delež za 
dober odstotek in pol in tako prvič presegel 
petino slovenskega trga. Emona Obala na 
četrtem mestu konstantno izgublja in 
obvladuje le še 2,3 odstotka trga.

Seveda se lahko upravičeno sprašujemo, 
kolikšno kapaciteto trgovskih lokalov še 
prenese mesto, kot je Celje, toda zdi se, da je

nakupovanje v velikih trgovskih središčih 
postalo uveljavljena oblika preživljanja 
prostega časa. Trgovci se trudijo z 
najrazličnejšimi prijemi privabiti kupce, 
slednji pa se nad vse bolj raznoliko ponudbo 
seveda ne pritožujejo. Konkurenca dela v 
njihov prid, polemike o (ne)upravičenosti 
nedeljskega obratovanja trgovin pa so se 
(vsaj začasno) umaknile z dnevnega reda.

V Zgornji Savinjski dolini na trgovskem 
področju trenutno vlada nekakšen »status 
quo«, ki pa se mi zdi bolj zatišje pred viharjem. 
Domžalski Sam je tik pred začetkom gradnje 
prodajnega centra v Nazarjah, napovedan pa 
je tudi prihod nekaterih novih trgovcev, 
zlasti diskontnih, ki naj bi bili spričo nižjega 
standarda za ta prostor še posebej primerni.

Kazalniki ekonomske moči naše doline 
niso posebej spodbudni. Po podatkih Upravne 
enote Mozirje se je število delovno aktivnih 
občanov v lanskem letu sicer povečalo za 1,8 
odstotka na 5.352, hkrati pa se je skoraj za 
sedem odstotkov na 829 povečalo število 
brezposelnih. Večje (+1,3%) je tudi število 
upokojencev, ki se je povzpelo na 3-968. 
Število samostojnih podjetnikov je s 638 
upadlo na 6 2 2 , število podjetij paz 213 na 211. 
Lepo prosim, naj nekdo pogleda na kompas 
in nam pove, kam plujemo!
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PTIČJA GRIPA JE PROBLEM VSEH, NE SAMO VELIKIH REJCEV PERUTNINE

Izbruh bolezni se pričakuje z vrnitvijo ptic selivk
Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije (KGZS) je skupaj z Veterinar

sko upravo Republike Slovenije (VURS) v Mozirju pripravila predavanje 
v zvezi s pojavom ptičje gripe in posledicami, ki jih bolezen prinaša. Ptič
ja gripa zaenkrat ni prenosljiva s človeka na človeka, vendar bi se ob 
morebitni mutaciji in prilagoditvi virus širil z veliko hitrostjo. Tako kot veliki 
rejci perutnine, bi se morali zavedati svoje odgovornosti tudi mali rejci.

Širjenje ptičje gripe poteka preko 
perutninskih iztrebkov, v katerih se 
virus nahaja v visokih koncentraci
jah in iz njih prehaja v zemljo. S ptice 
na ptico se širi tudi po zraku z vdiha
vanjem, prenos s kmetije na kmeti-

Precejšnja negotovost vlada 
zaradi skorajšnje vrnitve ptic selivk. 
Mnoge namreč priletijo iz Afrike, kjer 
so zadeve zelo nepregledne, zato 
je po mnenju predavatelja Bolesla- 
va Bizjaka z VURSa možen večji iz
bruh bolezni v spomladanskem  
času.

Aviarna ali ptičja gripa (v resni
ci gre za kokošjo kugo) je nalezlji
va bolezen živali, ki jo povzročajo 
virusi, ki se običajno prenašajo 
med ptiči, redkeje pa se z njo 
okužijo tudi prašiči. Potek bolezni 
pri ptičih je lahko različen, in sic
er se lahko kaže le z blagimi znaki, 
na primer z namrščenim perjem 
in manjšo proizvodnjo jajc, lahko 
pa se razvije huda oblika, ki jo

Veliki rejci perutnine so prepričani, da bi se morali s problemom 
ptičje gripe ukvarjati tudi mali rejci (foto: EMS)

poznamo kot »visoko patogeno jo pa je mogoč tudi preko kon- 
aviarno gripo«, zaradi katere pti- taminiranega kmetijskega orodja 
ca pogine. in mehanizacije, krme in obleke,

predvsem pa obutve. Virus lahko na 
telesu prenašajo tudi živali, ki sicer 
ne zbolijo, na primer glodavci, 
medtem ko so dokazi za kakšen 
mehanski prenos virusa pri muhah 
omejeni. Iztrebki divjih ptic lahko 
vnesejo virus v jate perutnine na 
večjih farmah ali manjših kmetijah, 
možnosti za takšen prenos bolezni 
z divjih ptic na domačo perutnino 
pa je večji v primerih, koje domača 
perutnina veliko na prostem in so 
zaloge vode za domačo perutnino 
dostopne divjim pticam.

Pri preprečevanju širjenja bolez
ni med pticami je najpomembnejši 
ukrep hitro pokončanje okuženih in 
okužbi izpostavljenih ptic, ustrezno 
odstranjevanje mrhovine ter 
razglasitev karantene in opravljan
je dezinfekcije na kmetijah, kjer se 
je bolezen pojavila. Virusje mogoče 
uničiti z visoko temperaturo (pri 56 
°C v treh urah ali pri 60 °C v tride
setih minutah) in običajnimi dezin
fekcijskimi sredstvi. Virus lahko v

Naša anketa
Perutnina pod kontrolo

Mnenja v civilni in strokovni družbi o izbruhu ptičje gripe oziroma o 
povečani nevarnosti za širitev le-te so še danes deljena. Vsi odgovorni 
so »popolnoma pripravljeni«, a vendar... Nepravilnost se dogajajo. Vsi, 
ki imajo perutnino, »jo imajo vedno pod kontrolo in zaprto«... A se še 
vseeno najde kakšna pobegla predstavnica domače perutnine, ki se ne 
nahaja tam, kjer bi se morala. Kakšna je  dejanska nevarnost ptičje 
gripe? Se je zavedamo dovolj? Kakšne so realne možnosti za nadaljnjo 
širitev še na preostale vrste? Takšna in drugačna vprašanja so iskala 
odgovorov v tokratni anketi.

Franc Žunter, Mozirje
Ljudje se po mojem mnenju premalo zavedajo 

smiselnosti varnostnih ukrepov. Pri nas doma 
smo se raje perutnine kar znebili. Še veliko stvari 
v zvezi z gripo in njenim prenašanjem ni popolno
ma razjasnjenih in tudi to predstavlja določen 
problem.

Milojka Mohor, Mozirje
Sicer se ne počutim ogrožena, vendar se zave

dam, da mnogi ljudje ta problem še vedno jemljejo 
premalo resno. Če imajo na primer zgolj nekaj 
kokoši, mislijo, da zanje ni nevarnosti. Najbolj meje 
prizadelo, ko sem zvedela za prenos te bolezni na 
mačke. Smilijo se mi labodi, ki poginjajo zaradi te 
bolezni, najbolj pri tem trpijo živali. Če je ogrožena 
naša narava, živali, smo avtomatsko ogroženi tudi mi, saj živimo z njimi v 
sožitju.

Jožica Kumer, Mozirje
Ne počutim se ogrožena, bolj malo mislim na 

ptičjo gripo. S to stvarjo se bolj malo ukvarjam, pos
lušam pa informacije, ki jih o tem posredujejo. 
Doma nimamo perutnine, tako da zaenkrat nima
mo problemov.

Ivan Grofelnik, Mozirje 
Strinjam se z ukrepi 

vlade. Gripa je nevarna, določeni varnostni pred
pisi so v tem primeru nujni. Doma imam nekaj 
kokoši, kijih imam zaprte že od začetka. Seveda 
je nevarnost prenosa tudi na druge vrste, na 
primer mačke. To so tudi vrste, ki pogosteje pri
hajajo v stik s človekom.

Branko Poličnik, Šmartno ob Dreti 
Malo se verjetno že pretirava v zvezi s tem. Ne 

pretirava se z ukrepi, ti so utemeljeni, se pa preti
rava s paniko. Strokovnim nasvetom zaupam. 
Doma smo imeli nekaj perutnine, sedaj pa je ni
mamo več. Sicer je možnost prenosa bolezni z 
ene vrste ptic na druge, vendar menim, da zaradi 
tega nismo zelo ogroženi, saj imamo tudi drugačne 

bivalne navade kot na primer ljudje v Aziji.
Jože Stropnik, Lepa Njiva 

Doma imamo perutnino, vendar menim, da dok
ler se bomo dosledno držali varnostnih ukrepov, 
nevarnosti skorajda ni. Seveda se gripa lahko pre
naša na druge vrste; tu verjetno največji problem 
predstavljajo potepuške živali, tiste, ki niso pod 
nadzorom.

Pripravila; Barbara Fužir, foto: Ciril M. Sem
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Zima zajedla občinske 

finance
V šestih občinah Zgornje Savinjske doline so po do sedaj znanih podat

kih za zimsko službo že krepko prekoračili v proračunih planirana sredst
va. Ker bo treba pri končni vsoti upoštevati tudi stroške za delo zimske 
službe v mesecu marcu, se bo strošek za pluženje in posipavanje še pov
ečal. Manjkajoča sredstva nameravajo občine zagotoviti v rebalansih 
letošnjega proračuna.

Stop za zimo in stroške za pluženje in posipavanje cest
(foto: Igor Solar)

ptičjih iztrebkih preživi pri nizkih tem
peraturah tudi tri mesece in več. V 
vodi lahko preživi od štiri dni pri tem
peraturi 22 °C in več kot 30 dni pri 
temperaturi 0 °C.

Farmski rejci perutnine so Bizja
ka opozorili na hišne ptice in še 
posebej papige kot možne prena- 
šalke različnih bolezni. Rice so v 
kletkah malo izpostavljene okuž
bam, zato VURS posebnih ukre
pov vsaj zaenkrat ne predvideva. 
Poseben problem so zakonske 
omejitve, s katerimi se veterinarski 
inšpektorji srečujejo pri svojem 
delu. Vsak trenutek lahko opravijo 
pregled gospodarskega poslopja,

vstop v hišo pa je po Bizjakovih 
besedah mogoč samo na podlagi 
sodnega naloga.

Zadeve s ptičjo gripo so v vsakem 
primeru dovolj resne, da se je 
potrebno zavedati možnih posl
edic. O tem je prepričan tudi Stanko 
Zagožen, predsednik odbora za 
perutninarstvo pri KGZS, vendar po 
njegovem mnenju za perutnino ne 
obstoja nobena nevarnost, v kolikor 
se rejci držijo predpisov. Pojav ptičje 
gripe je zaenkrat evidentiran samo 
pri vodnih pticah, zato je meso piš
čancev in kokoši užitno ter primer
no za trg.

Savinjčan

ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA

V občini Solčava imajo ob letošnji 
zimi z obilico snega srečo, da izva
jajo zimsko službo na »samo« 28  
kilometrih občinskih in nekatego
riziranih cestah. V proračunu ima
jo zagotovljene 3 milijone, vendar 
bo, potem ko bodo zbrali vse 
račune, znesek skoraj gotovo za 
100 procentov presegel planirana 
sredstva. Po besedah Rudija Jez
ernika, ki je na občini zadolžen za 
finance, so v lanskem letu v ožjem 
delu Solčave porabili za zimsko 
službo 350 tisoč tolarjev, v letošnji 
zimi bo potrebno to vsoto množiti 
najmanj stri.

V občini Luče so za pluženje in 
posipavanje 144 kilometrov cest 
planirali 7 milijonov tolarjev, pora
bili paji bodo približno 10 milijonov 
tolarjev. S tem, tako župan Ciril 
Rose, da določenih odsekov 
sploh ne plužijo. Podobno je  v 
občini Mozirje, kjer so po besedah 
Vinka Jeraja planirali za 140 kil
ometrov cest 7 milijonov tolarjev. 
Dejansko jih bodo porabili naj
manj enkrat več.

Tudi v občini Gornji Grad letošnja 
zima ni prizanašala. Po besedah 
direktorice občinske uprave

Jožice Rihter so do konca pretek
lega leta načrtovali 9,5 milijonov 
tolarjev. Končna vsota porabljen
ega denarja za pluženje in posi
panje bo znana po opravljenem 
obračunu del zg zimske mesece v 
letošnjem letu. Rihterjeva ob tem 
poudarja, da bodo sredstva krep
ko presegla planirane, denar pa 
nameravajo zagotoviti z rebalan
som proračuna, katerega naj bi 
sprejeli predvidoma na aprilski seji 
občinskega sveta.

V občini Ljubno so za zimsko 
službo planirali 13,6 milijonov tolar
jev, vendar so po besedah direktor
ja  občinske uprave Franja Nar- 
aločnika že do konca februarja 
porabili 22 milijonov, po končnem 
obračunu pa se bo znesek približal 
27 milijonom tolarjev.

V občini Nazarje plužijo in posipa
jo približno 85 kategoriziranih 
občinskih cest, katerim je potrebno 
prišteti še okoli 15 kilometrov gozd
nih cest. V letošnji zimi so že porabi
li 14,5 milijonov tolarjev, kar je po 
besedah direktorja občinske up
rave Jožeta Štiglica krepko nad 
planiranimi.

Zaradi povečane nevarnosti, ki jo v zadnjem času pomeni širjenje 
ptičje gripe, je Evropska komisija zagotovila še dodatnih 20  milijonov 
evrov za raziskave ptičje in človeške pandemične gripe. Ta sredstva je 
razdelila na razpisu, ki se je  zaključil 22. marca. Do danes pa je  v 
projektih s področja zdravstva ljudi in živali sodelovalo več kot 120 
laboratorijev iz 21 evropskih držav.

Kronologija ptičje gripe
December 2003: Ričja gripa se najprej razširi na Tajskem, v Vietnamu, 

Južni Koreji in na Japonskem. Do februarja 2004 zboli 35 ljudi, 24jih umre. 
Vzrok je virus podtipa H5N1.

Julij 2004: Ričja gripa se pojavi na Kitajskem. Povzročitelja so odkrili pri 
pticah selivkah.

Avgust 2004: V Vietnamu za posledicami ptičje gripe umrejo trije ljudje. 
Dva meseca pozneje na Tajskem za ptičjo gripo zboli devet ljudi, od katerih 
jih osem umre.

December 2 0 0 4 :68 obolelih v Vietnamu, Kambodži in Indoneziji: 25 lju
di umre. Svetovna zdravstvena organizacija (WF10) posvari pred pandem
ijo, ki bi utegnila zahtevati več milijonov mrtvih.

Julij 2005: Virus se z Daljnega vzhoda razširi do Rusije in Kazahstana. V 
Vietnamu za posledicami ptičje gripe umreta dve osebi. Od leta 2003 je 
tam za posledicami okužbe z virusom umrlo že več kot 40  ljudi.

Avgust 2005: EU prepove uvoz perutnine iz Rusije in Kazahstana. Pre
poved že velja za devet azijskih držav.

Oktober 2005: Na Hrvaškem, v Romuniji, evropskem delu Rusije in azi
jskemu delu Turčije se pojavi virus H5N1. VTurčiji zboli 12 ljudi, štirje umrejo. 
Prepoved uvoza perutnine v EU se razširi še na Hrvaško, Romunijo in Turč
ijo. Na območjih severovzhodne in jugozahodne Slovenije se uvede popol
na prepoved reje perutnine na prostem.

December 2005: Ukrajinska vlada sporoči, da so na enajstih krajih na 
polotoku Krim odkrili virus H5N1. V Romuniji blizu bolgarske meje odkrijejo 
nove primere ptičje gripe.

Januar 2006: Združeni narodi pozovejo države k denarni pomoči za boj 
proti ptičji gripi. Na mednarodni donatorski konferenci v Pekingu se države 
zavežejo, da bodo za boj proti ptičji gripi prispevale 1,9 milijarde dolarjev.

Februar 2006: Virus H5N1 se prvič pojavi na ozemlju EU, in sicer 11. 
februarja pri labodih v Italiji. Raziskave referenčnega laboratorija za ptičjo 
gripo v Padovi so pokazale, da sta bila z virusom H5N1 okužena najmanj 
dva poginula laboda. H5N1 odkrijejo tudi pri treh labodih v Grčiji. 12. febru
arja prvi primer okužbe s ptičjo gripo uradno potrdijo v Sloveniji, 14. febru
arja v Avstriji in 15. februarja v Nemčiji. O ptičji gripi poročajo tudi s severa 
Irana. 24. februarja v Franciji potrdijo prvi dokazani primer ptičje gripe pri 
domači perutnini v Evropski uniji.



OBČINSKI SVET NAZARJE

Išče se kupe« za občinski delež v Energetiki
Člani nazorskega občinskega sveta so osred

njo pozornost na 2 5 . redni seji prvi četrtek v 
marcu namenili obravnavi predloga statuta 
občine Nazarje. Spričo številnih sprememb za
konodaje, zlasti zakona o lokalni samoupravi 
in zakona o lokalnih volitvah, so se na občini 
odločili za pripravo novega pravnega akta, ka
terega predlog so svetniki podprli, v času do 
drugega branja pa imajo možnost posredova
ti dopolnila in spremembe.

Obsežna razprava seje razvila pri obravnavi 
predloga za povišanje cen vodarine, kanal
ščine, čiščenja odpadnih voda in javne službe 
ravnanja z odpadki. Predlog za povišanje cen 
vodarine, kanalščine in čiščenja odpadnih 
voda je na nazorski kakor tudi na mozirski 
občinski svet zaradi porasta stroškov upravl
jan ja  z vodovodnim in kanalizacijskim  
omrežjem naslovilo Javno podjetje Komunala 
Mozirje. Iz tega razloga sta omenjeno prob
lematiko na skupni seji predhodno obravnav
ala oba matična občinska odbora in od pred
stavnikov Komunale zahtevala podrobne 
obrazložitve za povišanje cen.

V Velenju sta Savinjsko-šaleška območna 
razvojna agencija in Mestna občina Velenje 
pripravili delavnico Diverzifikacija v nekmeti
jske dejavnosti - pridelava, predelava in proda
ja izdelkov podeželja.

Vsebina predstavljene tematike se je nanaša
la na priprave na programsko obdobje razvoja 
podeželja v letih 2007 do 2013, razvoj in regis
tracijo dopolnilnih dejavnosti in osebnega dopol
nilnega dela na kmetijah ter praktične primere 
te dejavnosti, pomembne za razvoj podeželja, 
kmetijstva in turizma na področju Zgornje Savin
jske in Šaleške doline.

Predstavitev so izvedle Jasna Klepec, Andreja 
Dermol, Bernarda Brezovnik ter Karla Sitar, od 
pridelovalcev pa je med drugimi Ida Kumprej z 
Ljubnega ob Savinji predstavila dopolnilno de
javnost peke kruha, s katero se ukvarjajo na nji
hovi kmetiji v Teru. Namen delavnice je bil pred
stavitev dobrih praks na področju predelave 
kmetijskih pridelkov in oblikovanje skupne 
blagovne znamke za kmetijske produkte Zgorn
je Savinjske in Šaleške doline ter vzpostaviti 
kmečko tržnico s pestro ponudbo, ki bo popestri
la mestno središče.

Jože Miklavc

Dejstvo je, daje vodovodno omrežje v nazor
ski in mozirski občini potrebno temeljitih 
vzdrževalnih posegov, še posebej nujna je za
menjava dotrajanih salonitnih cevi, upravl
javec pa lahko izvede takšna dela le na ta 
način, da na osnovi pozitivnega poslovanja 
obračunava amortizacijo in iz njenega naslo
va zagotavlja vsaj del potrebnih sredstev za 
tovrstne investicije. Svetniki so zato s predl
ogom novih cen za oskrbo z vodo (2 02 ,33  
S IT /m 3), kanalščino (1 6 4 ,4 2  S IT /m 3) in 
čiščenje odpadnih voda (147 ,18  S IT /m 3) 
soglašali, medtem ko bo imela končno bese
do pri podražitvi država.

Podobna slika je tudi na področju ravnanja z 
odpadki. Podjetje PUP Saubermacher iz Ve
lenja, ki na podlagi koncesije na območju 
občine Nazarje opravlja omenjeno javno  
službo, je na občinski svet naslovilo predlog za 
6,6-odstotno povišanje cen. Razlog naj bi bil v 
porastu cen naftnih derivatov, večji količini 
odpadkov in porastu stroškov poslovanja. 
Svetniki so predlog PUP Saubermacherja  
potrdili, kar pomeni, da bo po novem cena za 
zbiranje, odvoz in odlaganje odpadkov za gos-

Bernarda Brezovnik je predstavila razvoj in 
registracijo dopolnilne dejavnosti in 

osebnega dopolnilnega dela
(foto: Jože M iklavc)

podinjstva 5 .1 0 6 ,6 8  S IT /m 3, za podjetja 
6 .2 5 6 ,3 3  S IT /m 3  in za 60-litrsko vrečko 
4 2 3 ,3 7  SIT. Seveda mora za uveljavitev 
navedenih cen PUP predhodno pridobiti še 
soglasje pristojnega ministrstva.

Kot dodatna točka je bila na dnevni red 
tokratne seje uvrščena razprava o prodaji last
niškega deleža občine v družbi Energetika 
Nazarje, kot se sedaj imenuje bivši Glin Grif. 
Občinski svet je sklenil, da se objavi javna ponud
ba za prodajo omenjenega deleža, in v kolikor 
se bo pojavil kupec, ki bo pripravljen odšteti 
dovolj, bo občina delež prodala, v nasprotnem 
primeru pa bo potrebno iskati alternativno re
šitev.

Franci Kotnik

OBČINSKI SVET MOZIRJE

Rebalans pod 

streho
Mozirski občinski svetniki so 15. marca 

v drugi obravnavi s p re je li rebalans  
letošnjega proračuna. Višina prihodkov 
in odhodkov se od prvega branja nista 
s p rem e n ili, spre je ta  pa sta bila dva 
vložena amandmaja.

Prvi vloženi amandma govori o nadaljevan
ju gradnje ceste Šmihel-Planinska Ravna. 
Projekt naj bi se nadaljeval letos, pod pogo
jem, da občinska uprava pridobi državna 
sredstva. Celjska regionalna razvojna agen
cija je izvedbo tega projekta uvrstila na pred
nostno listo, za kar naj bi bilo namenjenih 70 
milijonov tolarjev, celoten projekt pa je fi
nančno ovrednoten z okoli 115 milijoni tolar
jev. Razliko do državnih sredstev bi občinski 
proračun pokril z najetjem kredita. Svetniki 
so se strinjali, da lahko občinska uprava na
jame kredit samo strogo namensko za ta 
projekt.

Z drugim vloženim amandmajem so svet
niki omejili višino sredstev, ki bi pomenile pre- 
dobremenitev občinskega proračuna za 
prihodnje leto. Ta sredstva naj ne bi presegla 
310 milijonov tolarjev.

Svetniki so na omenjeni seji razpravljali tudi 
o zaključnem računu za leto 2005. Kljub 
pozitivnemu mnenju s strani predsednika 
nadzornega sveta Jožeta Časla je prevlada
lo mnenje, da se tudi ta dokument obravna
va v dveh fazah. Do prihodnje seje morajo 
zato ustrezne občinske službe pripraviti 
strnjeno obliko poročila, iz katerega naj bi bilo 
jasneje razvidno stanje občinske blagajne.

Benjamin Kanjir

VELENJE

Trženje kmetijskih produktov pod 

blagovno znamko SAŠE



LASTNIKI GOZDNEGA GOSPODARSTVA NAZARJE SPROŽILI LIKVIDACIJSKI POSTOPEK

Križ nad zgornjesavinjskimi gozdovi
Na zahtevo delničarja Arkada je skupščina delniške družbe Gozdno 

gospodarstvo Nazarje (GG) sredi februarja sprejela sklep o začetku 
postopka redne likvidacije družbe po zakonu o gospodarskih družbah. To 
pomeni, da lastniki dolgoročno ne želijo v lastniški obliki sodelovati v GG. 
Po besedah zdaj že bivšega direktorja Milana Cajnerja lahko postopek 
likvidacije traja tudi nekaj let, vtem času pa bo potrebno firmo reorgan
izirati in prilagoditi število zaposlenih novonastalim razmeram. Gre za 
dejstvo, da bo vtej fazi vseh 137 zaposlenih izgubilo zaposlitev, od ocene 
likvidacijskega upravitelja pa je odvisno, koliko ljudi bo v prihodnje dobi
lo zaposlitev.

BREZ DOGOVORA 
Z NADŠKOFIJO

Milan Cajner pravi, da gre za tako 
imenovano prostovoljno likvidacijo, 
za katero se odločijo lastniki. 
Odločitev naj bi bila posledica de
jstva, da GG ni uspelo dobiti dela v 
gozdovih, ki so bili v denacionaliza
cijskem postopku vrnjeni Nadškof
iji Ljubljana.

»S to na videz korektno pobudo 
oziroma odločitvijo smo se kot up
rava družbe strinjali, kajti resje, da v 
tem obdobju nismo uspeli skleniti 
ustreznega dogovora z nadškofijo. 
Bilo je veliko prizadevanj in dogov
arjanj, vendar do konkretnih rešitev 
ni prišlo. Nadškofiji Ljubljana smo že 
19. aprila 2004 poslali predlog spo
razuma poravnave v postopku 
denacionalizacije. Odgovora na

Milan Cajner: »Nadškofiji 
Ljubljana smo ponudili vse 

oblike možnega sodelovanja, 
vključno s tem, da vstopi v GG 
kot solastnica.« (foto: EMS)

BORZA PONUDB IN POVPRAŠEVANJA
Borzoje oblika mednarodnih poslovnih priložnosti malih in sred

nje velikih podjetij na trgu Evropske unije, centralne in vzhodne 
Evrope ter mediteranskih držav. Omogoča vam, da preko široke 
mreže Euro Info Centrov (EIC) sklenete finančno, tehnično ali pro
dajno mednarodno poslovno sodelovanje.

EIC Maribor (Dijana Bestijanic), tel: 02 /  3 3 3  13 07, faks: 02 /  333  13 09, e-pošta: 
diiana.bestiianic@mra.si. http://eic.inra.si

EIC-feb-56: Kosovski proizvajalec okvirjev za pohištvo iz ivernih ali 
pohištva povprašuje po tovrstni vezanih plošč, 
opremi. EIC-mar-7: Litvansko logistično

EIC-feb-69: Kitajski uvoznik podjetje (cestni promet) išče part-
neželeznih materialov, odkupuje nerje za komercialno sodelovanje,
odpadni material, kot so bakreni EIC-mar-14: Nemški proizvajalec 
odpad (z bakrom obdane plošče, prehrambenih dodatkov ter nar- 
ostružki...), tiskana vezja, jedra avnih zdravil išče distributerje, 
mobilnih telefonov, odpadne bater- EIC-mar-15: Italijanski proizvaja-
ije, odpadno medenino, zvito žico, lec prodajnih avtomatov za paki- 
drugo. rane izdelke (hrana in drugi izdelki)

EIC-mar-3: Latvijsko gradbeno išče partnerje za komercialno 
podjetje, ki se ukvarja z gradnjo vrt- sodelovanje, 
nih hiš, vrtnih garaž in letnih hiš, išče EIC-mar-24: Madžarski proizva- 
partnerje za komercialno in proiz- jalec plastičnih komponent s teh- 
vodno sodelovanje. niko brizgalnega vlivanja išče part-

EIC-mar-4: Švedsko podjetje išče nerje za finančno, tehnično in proiz-
dobavitelje večjih količin lesenih vodno sodelovanje.

pobudo ni bilo, tudi zaradi zamen
jave nadškofa, zato smo pobudo 
obnovili in 20. aprila lani poslali pred
log dopolnitve sporazumne po
ravnave.

Nadškofiji Ljubljana smo ponudili 
vse oblike možnega sodelovanja, 
vključno s tem, da vstopi v GG kot 
solastnica. Vzporedno je treba 
ugotoviti, da traja postopek dena
cionalizacije resnično predolgo. 
Velikokrat smo bili deležni očitka, da 
zavlačujemo postopek, vendar 
ravno dve odločbi Vrhovnega so
dišča, ki smo jih prejeli pretekli 
teden, dokazujeta, da v postopku 
niso bili spoštovani predpisani za
konski pogoji,« razlaga Cajner.

DELNIČARJEV LESNA 
INDUSTRIJA NE ZANIMA

Ne glede na to, ugotavlja Cajner, 
GG Nazarje vteh gozdovih nima več 
realnih možnosti za nadaljevanje

Delniška družba Gozdno 
gospodarstvo Nazarje je pred 
odločitvijo za povezovanje z 
lesno industrijo zaposlovala 
60  ljudi. Z nakupom dela sred
stev družbe GLIN Žagarstvo se 
je  število zaposlenih poveča
lo za 106, v postopkih, pove
zanih z  denacionalizacijo, pa 
seje njihovo število zmanjšalo 
nasedanjih 137.

ku poplačani vsi upniki in tudi zapos
leni. Obstajajo možnosti, da se ce
lotno premoženje odproda more
bitnim novim lastnikom. Druga 
možnost je, da se najde strateški 
partner in da lastniki spremenijo 
svojo odločitev. Zagotovim lahko, da 
intenzivno iščemo rešitev tudi v tej 
smeri, vendar nobena od odločitev 
ni odvisna od uprave delniške 
družbe, ki ji je formalno mandat

Lesno-predelovalna industrija v Nazarjah je že več kot desetletje v 
resnih težavah (foto: EM S)

svojega dela. Vendar je potrebno 
upoštevati dejstvo, da so nazorski 
gozdarji v zadnjih dveh letih vložili 
ogromne napore in sredstva v 
preusmeritev v lesno industrijo, kar 
pa Arkade ni prepričalo, saj je les
na industrija zaradi neugodnih raz
mer v tej panogi ne zanima.

»To pomeni, da je s 1. marcem za
čel teči postopek redne likvidacije. 
Za izpeljavo takšne odločitve mora 
družba razpolagati s toliko 
premoženja, da so lahko v postop-

ugasnil z odločitvijo na skupščini, na 
kateri je bil imenovan zunanji likvi
dacijski upravitelj,« pravi Cajner.

V celoti ostaja odprto vprašanje 
žagarske proizvodnje. Pri tem ne 
gre spregledati, da ravno v teh dneh 
zaključujejo tehnološko prenovo 
žage, ki postaja najsodobnejša v 
Sloveniji in prav gotovo daje 
možnosti, da se ta dejavnost v 
Nazarjah nadaljuje tudi v nasledn
jih letih in desetletjih.



UPRAVNA ENOTA MOZIRJE

Ponosni na rezultate lanskega dela
Upravna enota Mozirje sodi med najbolje organizirane in med občani 

najbolje ocenjene enote v državi. Za svoje delo so si lani mozirski državni 
uradniki med občani prislužili (na lestvici od ena do pet) oceno 4 ,4 3 , 
kar jih uvršča na 10. mesto med 5 8  upravnimi enotami. Visoka je  tudi 
stopnja zadovoljnosti zaposlenih, ki so postali bolj samozavestni glede 
znanja, zadovoljni so z informiranostjo, na prvo mesto pa postavljajo 
dobre medčloveške odnose, povezanost s sodelavci in dobro vključevan
je v kolektivno delo. Celostno podobo dela upravne enote v preteklem  
in načrte za tekoče leto je skupaj z najožjimi sodelavkami predstavil 
načelnik Vinko Poličnik.

»Zadovoljstvo strank je naša os
novna zaveza. Zagotovo smo zadeli 
v polno že s svetovalcem za pomoč 
strankam. Na podlagi spremljanja 
števila posredovanih telefonskih 
informacij in števila strank v inform
ativni pisarni je bilo posredovanih

67,3  odstotkov vseh telefonskih 
informacij in sprejetih 78,6 odstotk
ov vseh strank. Izvedli smo 5.443  
upravnih postopkov in 16.154 up
ravnih dejanj. Vloženih je bilo 14 
pritožb, kar predstavlja 0,2 odstot
ka od vseh postopkov, na koncu leta

SAM DOMŽALE

V Nazarjah bo zrasel nov 

prodajni «enter
Domžalsko podjetje Sam se je odločilo v Nazarjah razširiti svojo trgov

sko ponudbo, zato so v ta namen na območju bivšega Glina odkupili 
približno 6 .0 0 0  kvadratnih metrov zem ljišča. Lokacija se nahaja 
neposredno ob regionalni cesti, po idejni zasnovi pa naj bi bodoči center 
obsegal približno 1.000 kvadratnih metrovtrgovinskih prostorov s pros
tori za zaposlene in 5 00  kvadratnih metrov pokritih skladiščnih prostorov.

Kdaj bodo trgovino Sam v Nazarjah preselili, je odvisno tudi od 
ureditve komunalne infrastrukture na novi lokaciji (foto: EM S)

Po besedah Anite Osolln, v Samu 
zadolžene za marketing, bo v 
novem prodajnem centru predvid
oma zaposlenih dvajset delavcev, 
bodočim kupcem pa bo na voljo 40 
parkirnih mest. Idejna zasnova je 
izdelana do faze za pridobitev pro
jektnih pogojev, vendar brez težav 
očitno ne bo šlo, saj se v Samu 
soočajo z nerešenim stanjem  
komunalne infrastrukture, kamor 
spadajo vodovod, kanalizacija, me
teorna kanalizacija, električni prik
ljučki in drugo.

Kot navaja Anita Osolin, se je ob

prvotnem lastništvu zemljišče 
bivšega Glina obravnavalo kot ce
lota in se temu primerno tudi komu
nalno opremilo. Po stanju prodaje 
in parcelacije zemljišč pa je nastal 
problem zagotavljanja komunalnih 
priključkov posameznih lastnikov 
zemljišča. Predstavniki Občine 
Nazarje so »nove lastnike« Glinove- 
ga kompleksa pozvali, da poskuša
jo rešiti komunalno infrastrukturo 
celovito, za celotno območje, kar 
pomeni, da si stroške sorazmerno 
porazdelijo.

Vinko Poličnik: »Zadovoljstvo 
strank je naša osnovna zaveza.«

(foto: EMS)

je bilo 134 nerešenih zadev, kar 
predstavlja 2,4 odstotka vseh za
dev. Podatki o trajanju upravnih 
postopkov in število ugodno re
šenih zahtevkov kažejo, da smo 
naloženi obseg dela opravili v za
konskih rokih in vzadovoljstvo naših 
uporabnikov.

Hit lanskega leta so bile upravne 
overitve podpisov, prepisov in kop
ij, kar pri nas stane bistveno manj 
kot pri notarju. V preteklosti smo z

veliko skepso govorili o krajevnih 
uradih, za katere so ljudje mislili, da 
so še vedno nekakšni matični ura
di. V resnici lahko državljani na kra
jevnem uradu dobijo tudi izpisek iz 
zemljiške knjige. Projekt elektronske 
zemljiške knjige seje rojeval 10 let. 
Bili smo vzorčni primer. Zelo veliko 
smo naredili tudi na področju ele
ktronskega matičnega registra. 
Ocenjujem, da smo lahko ponosni 
na rezultate, zato sem hvaležen 
ekipi, kije pomagala kreirati delo.«

Tekom celega leta so potekale in
tenzivne in obširne aktivnosti v zve
zi z gradnjo novega upravnega 
centra. Načelnik je koordiniral nal
oge z ustreznimi službami v minis
trstvu za javno upravo in drugimi 
državnimi organi ter organi na 
lokalnem nivoju. » Še naprej si mo
ramo prizadevati za dvig kakovosti 
in se prilagajati uporabnikom. Če 
želimo slediti tem ciljem bo potreb
no doseči, da bo celotna državna 
uprava delala v istih uradnih urah. 
Pri tem nam zagotavlja podporo 
tudi minister za javno upravo dr. 
Gregor Virant,« dodaja Poličnik.

Savinjčan

Kljub uspešnemu delu upravnih delavcev nekateri podatki kvarijo 
podobo Zgornje Savinjske doline. V primerjavi z letom 2004 je bilo ro
jenih 16 otrok manj, umrlo pa je 14Zgornjesavinjčanovveč,karkažena 
negativno demografsko sliko. Posledica tega je staranje prebivalstva in 
povečevanje števila upokojencev. Pomenljiv podatekje, daje bilo v pre
teklem letu izdanih samo 51 gradbenih dovoljenj, zmanjšalo seje števi
lo samostojnih podjetnikov in gospodarskih združb, kar po Poličniko- 
vem mnenju demantira besede o razvoju.

USTANOVA FUNDACIJA ZA POMOČ OTROKOM

9.300 multivitaminskih 
sirupov za otroke

Ustanova Fundacija za pomoč 
otrokom v sodelovanju z zastop
stvom podjetja Altana Pharma AG, 
podjetjem Top trade in podjetjem 
Kemofarmacija nadaljuje z akcijo Z 
vitamini do znanja. Tri mesece po 
zaključku prve akcije, v kateri so 
zdravstvenim zavodom po vsej 
Sloveniji in zasebnim pediatrom 
podarili 18.000 multivitaminskih 
sirupov, so v začetku meseca mar
ca z akcijo nadaljevali in razdelili še 
9.300 sirupov.

Sirupi so namenjeni otrokom, ki

še posebej v zimskem času 
potrebujejo tovrstne prehranske 
dodatke, vendar jih starši težje ali 
pa sploh ne morejo kupiti, torej 
otrokom iz socialno šibkejših 
družin. Ustanova Fundacija za po
moč otrokom svetuje staršem iz 
Zgornje Savinjske doline, naj pov
prašajo po sirupih multi sanosvit in 
multi sanostol svojega pediatra, 
saj je določeno količino omenjenih 
sirupov prejel tudi Zgornjesavinjski 
zdravstveni dom.



CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Dementni oddelek je nuja, vendar ne za

pristojno ministrstvo
V gornjegrajskem Centru starejših občanovse 

je že ob samem začetku delovanja pred tremi leti 
pojavila potreba po oddelku za dementne stano
valce. S to boleznijo se sooča okoli 60  stanoval
cev, zato je razumljivo, da so se odločili za grad
njo dementnega oddelka za 22 stanovalcev, ki 
bi bil takovorganizacijskem kot fizičnem smislu 
povezan z že obstoječim domom. Kljub dejstvu, 
da je matična firma Deos zagotovila zemljišče in 
160 milijonov tolarjev lastnih sredstev, je minis
trstvo za delo, družino in socialne zadeve zavrni
lo vlogo za podelitev koncesije.

Na podlagi javnega razpisa je število mest na 
posamezni lokaciji omejeno na največ 120, zato 
po mnenju državne sekretarke Marjete Cotman 
ponudnik, ki na isti lokaciji že opravlja dejavnostza 
150 uporabnikov, ni upravičen do koncesije še za 
120 dodatnih mest. Na ministrslvu za delo si torej 
očitno razlagajo, da so vsi stanovalci centra stare
jših občanov podvrženi dementnim težavam, saj 
si njihove odločitve na drugačen način ni mogoče 
razlagati. Direktorico Centra starejših občanov 
Francko Voler je odločitev ministrstva preseneti

Direktorica Francka Voler je odločena s 
ponovno prijavo na razpis pridobiti koncesijo 

za opravljanje dejavnosti (foto: EM S)

la, vendar je odločena vztrajati in s ponovno pri
javo na razpis pridobiti koncesijo za opravljanje 
dejavnosti.

»Izgradnja dementnega oddelka bo velikega 
pomena tudi zaradi dejstva, da stanovalcev, ki se 
z različnimi oblikami dementnih obolenj srečajo

po prihodu v naš dom, praktično ne moremo na
mestiti nikamor, kjer bi se njihovo življenje lahko 
nadaljevalo varno in dovolj kvalitetno, daj potrebu
jejo celodnevni nadzor. V bližini namreč ni ustrezno 
urejenega tovrstnega oddelka za sprejem v do
move, kjer lahko zagotavljajo potrebno oskrbo, saj 
je potrebno marsikje čakati tudi leto in več.

Trenutno biva pri nas kar nekaj stanovalcev, ki 
bi jim glede na diagnozo in dejansko stanje radi 
zagotovili dodatno nego in oskrbo, ki jo nujno 
potrebujejo. Po najboljših močeh se trudimo in 
poskušamo v dobro vseh zagotoviti kar najbolj
šo oskrbo na obstoječih oddelkih, v okolju, ki so 
ga sprejeli za svojega in kamor so se vključili, 
kolikor jim to dovoljuje njihovo psihofizično stan
je. Vendar pa posledično to pomeni veliko obre
menitev in odgovornost za vse zaposlene,« raz
laga Volerjeva in dodaja, da ne gre spregledati 
novih delovnih mest. Na dementnem oddelku bo, 
v kolikor jim bo uspelo pridobiti koncesijo, dobilo 
zaposlitev približno 11 ljudi, karjevokolju, kjer se 
priložnosti za redno zaposlitev praktično ne po
javljajo več, izjemnega pomena.

Savinjčan

Prejšnjo sredo je na Mariborski 
cesti v Celju odprl svoja vrata Inter
sparov Citycenter. Bistveno razšir
jen nakupovalni center ponuja 
obiskovalcem raznoliko ponudbo 
na več kot 34  tisoč kvadratnih 
metrih prodajnih površinah v več 
kot 80 različnih trgovinah in lokalih. 
Projekt obnove in širitve je bil iz
veden v predvidenem času 14 
mesecev, vrednost investicije pa 
presega deset milijard tolarjev.

Del Cifycentra ima zdaj dva pro
dajna nivoja, med večjimi ponudni

ki svetovno priznanih blagovnih 
znamk pa so: Hervis, Tomas sport, 
H&M, Žara, Mango, Dorothy Per
kins, s. Olivier, Sportina, Swarovski, 
L'Occitane itd. Poleg restavracije 
Intersparje še pet drugih ponudnik
ov gostinskih storitev, velik del na
kupovalnega centra, 5 .8 0 0  
kvadratnih metrov, pripada trgovi
ni z gradbenim materialom Bau
max, na največji površini, 7.434  
kvadratnih metrov, pa se razprosti
ra m egam arket Interspar, ki je 
posloval ves čas obnove.

NAJVEČJE NAKUPOVALNO SREDIŠČE V SEVEROVZHODNI SLOVENIJI

V Celju odprli razširjen nakupovalni «enter
V Gitycentru Celje je največji 

otroški park v Sloveniji, tematsko 
oblikovan kot džungla. Namenjen je 
igranju, ustvarjanju in lutkovnim 
predstavam za otroke do 10 let. V 
centru bodo prirejali tudi različne 
dogodke in razstave.

Ob Citycentru je zrasla nova 
garažna hiša s petimi etažami, ki za
gotavlja dvakrat več parkirnih mest, 
kotjihje bilo prej, in sicer 1,600 vgaraži 
ter 73 zunanjih parkirišč. Parkina 
mesta so povezana s Citycentrom s

številnimi dvigali in tekočimi stopnica
mi. Prav tako so pri urejanju promet
nega režima okrog centra poskrbeli 
za vrsto ukrepov, s katerimi želijo pre
prečiti nastajanje zastojev.

Ob otvoritvi je Citycenter Celje 
Javnemu Zavodu Zdravstveni dom 
Celje podarili milijon tolarjev za na
kup aparata, ki bo omogočil lažjo di
agnozo stanja bolezni pri pljučnih 
bolnikih in s tem učinkovitejše zdrav
ljenje.

Franci Kotnik

ZA R JE V M * /O B Č I N A  N A Z A R J E

Turistično
društvo
Nazarje

Občina Nazarje in TD Nazarje vabita vse ljubitelja 
lepega cvetja na strokovno predavanje z diapozitivi

PRAVA ROŽA NA PRAVEM MESTU,

ki nam  ga bo predstavila znana agronom ka in vrtnarka z  
Gorenjske gospa Ruth Podgornik Reš.

Veselimo se srečanja z vami v četrtek, 30. marca 2006, 
ob 18. uri v Domu kulture Nazarje.

P R IS R Č N O  VABLJENI! V S T O P N IN E  NI!J-------



ZDRUŽENJE BORCEV KO NAZARJE

»Če lažem nihče ne oporeka, postanejo resnica!«
je  med drugim povedal nazorski župan Ivan Purnat članom Krajevnega 

odbora Združenja borcev in udeležencev NOB, ko so se zbrali, da pre
gledajo delo v minulem letu in si začrtajo pot za letos. Medse so povabili 
tudi predstavnike sosednjih borčevskih organizacij.

»Vaša naloga je, da predajate res
nico o času med II. svetovno vojno 
in tik po njej mlajšim generacijam, 
zlasti ker je opaziti težnje po potvar
janju zgodovine!« je še nadaljeval 
župan. Na njegove besede se je 
navezala Stanislava Borovšak, 
predsednica mozirskega KO, ki je 
dejala, da so bile nekatere »zgo

dovinske« razprave za to obdobje 
dobro plačane in naročene, torej 
prirejene naročniku, ne pa zgodo
vini.

Predsednik nazorskega odbora 
borčevske organizacije Milan Kopi
tar je v delovnem poročilu naštel 
aktivnosti, ki so jih izvedli lani, na 
primer izlet, obdarovanje bolnih

MOZIRJE

Jeseni že začetek gradnje 

na Krahelnovem?
Na zadnji seji občinskega sveta so svetniki sprejeli odlok o programu 

opremljanja zemljišč za gradnjo enodružinskih hiš na Krahelnovem. Spre
jetje sklepa pomeni zeleno luč za začetek komunalnega urejanja parcel, 
ki bodo na voljo sredi aprila.

Na javni licitaciji, ki bo uradno ob
javljena in bo potekala nekje sredi 
prihodnjega meseca, bodo na vol
jo zemljišča velikosti med 633  in 
1.333 kvadratnimi metri. Cena 
zemlje bo različna, odvisno od 
predvidene kvadrature stanovan
ja. Gibala se bo med 55 in 62 evri 
za kvadratni meter. Največja parce
la je po tem izračunu ocenjena na

vrednostslabih osemnajst milijonov 
in pol, najmanjša pa na dobrih osem 
in pol milijonov tolarjev.

Občinska uprava sedaj pristopa k 
izvedbi komunalne ureditve teh 
zemljišč. Projekt mora biti dokončan 
do letošnje jeseni, kar pomeni, da 
bodo takrat novi lastniki že lahko 
pričeli z individualno gradnjo.

Benjamin Kanjir

ZASVOJENOST Z NEDOVOLJENIMI DROGAMI

Laična pomoč starši 

staršem
Mladostniki potrebujejo zabavo, 

sprostitev in zdrave aktivnosti. Ven
dar se v puberteti pogosto ne ra
zumejo s starši in drugimi odrasli
mi. Pogosto odklanjajo družinske 
aktivnosti in obveznosti. Želijo si 
dokazovanja in velike privrženosti 
svojim vrstnikom. Pogosto začno 
bežati v svet odvisnosti in drog, ne 
zavedajoč se, da bo ta uničila nji
hovo mladost. Najbolj pa je zaskr
bljujoče dejstvo, da je  starostna 
meja otrok, ki preizkušajo nevarne 
substance ali jih redno uživajo, ved
no nižja.

Ko starši opazijo, da njihov mlado- 
stnikjemlje drogo, naj poskušajo ob

vladati strah in občutek nemoči. 
Vztrajni morajo biti pri iskanju 
odgovorov, čeprav bodo naleteli na 
odpor. Da bi jim bilo lažje, lahko 
poiščejo laično osebno pomoč 
starši staršem. Ta bo delovala 
znotraj pobude Civilne iniciative v 
Velenju, na Efenkovi 61, ob četrtkih 
popoldan od 16. do 18. ure, na 
sedežu Zavoda RUJ. Pomoč bodo 
nudili, seveda podprto s strokovn
im usmerjanjem in suportom tisti 
starši, ki so to izkušnjo na svoji živ
ljenjski poti že prehodili. Pomoč je 
brezplačna, po telefonu 0 3 /5 8 6  
24 13 pa tudi anonimna.

Marija Sukalo

Predsednik nazarskega odbora 
borčevske organizacije Milan 
Kopitar (foto: Marija Lebar)

članov, komemoracija ob dnevu 
spomina na mrtve. Veliko dela za
hteva vzdrževanje grobov, grobišč 
in obeležij, kijih imajo na svojem 
območju kar 18. To je precejšen 
zalogaj za odbor, ki šteje le nekaj čez 
50  članov. Zlasti je pomemben 
spomenik padlim na Čreti, katere
ga vzdrževanje je nujno ne samo 
zaradi pietete, saj mimo vodi evrop

ska pešpot in tako kažemo tujcem 
svoj odnos do polpretekle zgodo
vine. Marsikateri pohodnik se ustavi 
ob lepo urejenem spomeniku.

Vzdrževanje obeležij jim pobere 
tudi večino finančnih sredstev. Obči
na je prispevala 80.000  tolarjev, 
ostalo so lastna sredstva iz članarine. 
Predsednik seje zato obrnil na žup
ana, ta pa je dejal, da so na občini 
vedno imeli posluh, če je kdo up
ravičeno prosil za dodatna sredstva. 
Spregovorili so še o spominski plošči 
s Toničeve hiše, ki potem, ko so jo 
morali odstraniti, še vedno ni nikjer 
nameščena.

V načrtu za letos so zapisali poleg 
rednih dejavnosti še boljše 
sodelovanje s sosednjimi odbori, k 
čemur jih je spodbudila predsedni
ca KO Rečica Vera Poličnik z opti
mističnimi besedami. Veliko energ
ije pa bo terjal projekt izdaje knjige 
o dogodkih in padlih za celo Zgorn
jo Savinjski dolino, v katerem bodo 
tudi sodelovali in imajo zanj že nekaj 
zbranih podatkov.

Marija Lebar

OBČINA 
GORNJI GRAD 
Attemsov trg 3, 
3342  Gornji Grad

Na podlagi 34. člena Statuta Javnega zavoda za pospeševanje turizma Gornji 
Grad (Uradno glasilo zgornjesavinjskih občin št. 12/04), Svet zavoda razpisuje 
delovno mesto

DIREKTORJA

Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati kandidati za zasedbo delovnega 
mesta:

- višja izobrazba turistične in gostinske smeri ali 
druge družboslovne smeri

- najmanj 5 let delovnih izkušenj na podobnih področjih
- delovne izkušnje na področju turizma
- ostale pogoje v skladu z zakonom
- aktivno znanje enega svetovnega jezika
- predložijo program dela za mandatno obdobje

Mandat direktorja traja štiri leta, ista oseba pa je lahko po preteku 
mandata ponovno imenovana.

Če ste kreativni, samoiniciativni, pogumni, ambiciozni in ste priprav
ljeni sprejeti izzive na področju razvoja turizma, potem pošljite vašo 
pisno prijavo v roku 8 dni na naslov:

ZAVOD ZA POSPEŠEVANJE TURIZMA GORNJI GRAD 
Attemsov trg 3 ,3 3 4 2  Gornji Grad z navedbo: "Ne odpiraj -  javni 

razpis -  direktor".
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v zakonitem roku.



-  tudi na ptičjo gripo
PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO NAZARJE

Pripravljeni na vse
Leto 2 0 0 5 je bilo za člane PGD Nazarje sorazmerno uspešno. S pomoč

jo donatorskih sredstev so uspeli zamenjati vrata na gasilskem domu, 
nabavili so novo računalniško opremo za vodenje evidenc in poročanje, 
usposobljenost operativcev so zadržali na visokem nivoju, pridobili so 
enega novega gasilskega častnika, najbolj obetavni pa so uspehi mla
dine, ki se v vse večjem številu vključuje v delo društva, zato nameravajo 
že prihodnje leto zanje organizirati poseben občni zbor.

Predsednik PDG Nazarje Roman 
Krajner je  na občnem zboru z 
obžalovanjem ugotavljal, da lesna 
industrija, zaradi katere seje gasil
stvo v Nazarjah sploh začelo, poča
si usiha, ne glede na to pa gasilci še 
naprej opravljajo svoje poslanstvo. 
Po besedah poveljnika društva Mi
rana Krefla so lani sodelovali na 
sedmih intervencijah, osrednjo po
zornost pa so namenjali izobra
ževanju. Enota za tehnično re

ševanje je sedaj usposobljena tudi 
za morebitne intervencije v primeru 
pojava ptičje gripe.

Tudi v letu 2006 se bodo nazorski 
gasilci načrtno izobraževali in 
sodelovali na raznih tekmovanjih, 
opravili bodo meritve hidrantnega 
omrežja v kraju in v polnilnici gasiln
ih aparatov v gasilskem domu na
mestili prezračevalni sistem. Kot je 
povedal župan Ivan Purnat, bo 
Občina Nazarje letos začela s sis-

Predsednik PGD Nazarje Roman 
Krajner kljub usihajoči lesni 

industriji verjame v prihodnost 
gasilstva (foto: Franci Kotnik)

tematično nabavo tehničnih sred
stev za potrebe požarnega varst
va, ki bo v celoti zaključena leta

2009. Pripadajoči del omenjenih 
sredstev dobi PGD Nazarje.

Ob tej priložnosti je predsednik 
Gasilske zveze Zgornje Savinjske 
doline Janko Žuntar apeliral na 
Občino Nazarje, naj sredstva za 
zvezo in gasilska društva nakazuje 
po dvanajstinah, poveljnik zveze 
Boštjan Cigale pa je opozoril na 
povečano število dimniških poža
rov, ki kaže na nezadostno skrb last
nikov objektov. Ob koncu občnega 
zbora so najzaslužnejšim podelili 
priznanja in odlikovanja. Med pre
jemniki sta bila tudi Viktor Kolar, kije 
prejel odlikovanje Gasilske zveze 
Slovenije I. stopnje, in Jože Govek, 
kije član nazorskega drušlva že več 
kot 60  let.

Franci Kotnik

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO NOVA ŠTIFTA

Odgovornosti tudi v kriznem času
Na območju Nove Štifte v pretek- 

lem letu ni bilo potrebno 
protipožarno intervenirati, kar je za 
tam kajšnje gasilce precejšnja  
sreča, saj je več kot očitno, da se 
prostovoljno gasilsko društvo na
haja v precejšnji krizi, kar nenazad
nje dokazuje tudi izredno slabo 
obiskan občni zbor, na katerem so 
na mesto dosedanjega predsedni
ka Rafka Keiznarja izvolili Branka 
Stenšaka.

Od 300  članov je bilo prisotnih 
samo 25, kar je po besedah pred
stavnika Gasilske zveze Zgornje Sav
injske doline Alojza Blažiča nedopust

no. Samo vpis in izpis izdruštva sta po 
njegovem prostovoljna, vmes so ob
veznosti, ki jih je treba izpolnjevati.

Daje društvo v krizi, je prepričan 
tudi gornjegrajski župan Toni Rifelj, 
ki je med udeleženci zbora pogre
šal mladino. Vendar so odgovor
nosti jasne, je poudaril župan, zato 
bo potrebno strniti vrste, s čimer naj 
bi se ukvarjal novi predsednik. Med 
pomembnejšimi dogodki v lanskem 
letu je potrebno omeniti prazno
vanje Florjanove nedelje in z njo 
povezano slovesno predajo oprem
ljenega avtomobila njegovemu na
menu. Po besedah bivšega preds
ednika je za celovito podobo društ

va potrebno omeniti tudi nakup os
ebne zaščitne opreme, ki se izvaja 
po planu in dinamiki občinskega 
poveljstva in sodelovanje desetin na 
občinskem in tekmovanju Gasilske 
zveze Zgornje Savinjske doline, kjer 
so dosegali povprečne rezultate.

Prihodnje leto bodo gasilci iz Nove 
Štifte praznovali 70-letnico ustano- 
vitve. To bo po Kerznarjevem mnen
ju priložnost za prodor novih idej in 
zagona, ker bo drušlvo le tako dose
glo ponovno potrebno kvaliteto.

Savinjčan

OPRAVIČILO
V prejšnjih Savinjskih novicah sem v članku o PGD Ljubno ob Savinji 

podal netočno informacijo o nakupu vozila za potrebe gasilskega društ
va Radmirje. Pravilno je zapisano: Poveljnik občinskega poveljstva Ljub
no Bogomir Terbovšekje omenil, da lahko za večjo pridobitev v lanskem 
letu štejejo nakup novega gasilskega vozila GVM1 v PGD Radmirje. 
Vsem prizadetim se vljudno opravičujem.

Štefan Matjaž - Stepa

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO SOLČAVA

Dobre vzpodbude za nadaljnje delo
Občnega zbora solčavskih gasil

cev se je  prvo nedeljo v marcu 
udeležilo kljub pravemu snež
nemu metežu presenetljivo veliko 
članov in mladincev, kar je  dobra 
vzpodbuda za nadaljnje delo društ
va. Pregledali so delo v preteklem 
letu in začrtali smernice za v pri
hodnje.

Predsednik društva Peter Poličnik 
je z zadovoljstvom ugotavljal, daje 
bilo delo v minulem letu kljub man

jšim pomanjkljivostim uspešno. »Na 
operativnem področju smo sode
lovali pri gašenju manjšega požara 
na pobočju Raduhe. V jesenskem 
času smo organizirali z gasilskimi 
društvi Rebrca, Železna Kapla, Jez
ersko, s tehnično ekipo iz PGD 
Nazarje in planinskim oddelkom pri 
našem drušlvu veliko pokazno vajo, 
ki smo jo izvajali v Logarski dolini. 
Letos smo odplačali tudi zadnji 
obrok pred leti nabavljenega gasil
skega vozila unimog, za kar gre

največja zahvala Občini Solčava 
oziroma županu Vojtehu Klemen- 
šku, ki je omogočil njegov nakup,« 
je povedal predsednik.

»Dostojno smo proslavili tudi 80- 
letnico obstoja društva in ob tej 
priložnosti razvili tudi nov prapor,« 
je še pripomnil Poličnik. V razpravi 
je bil velik poudarek na izobra
ževanju članov. Vsled velikemu 
napredku tehnike in posodabljan
ju gasilske opreme je nujno, da se 
člani strokovno izobražujejo in us

posabljajo, da znajo z njo čim bolje 
rokovati, kajti opremo je nujno 
potrebno obnavljati, da bodo z njo 
kos raznim naravnim in drugim 
nesrečam.

Največjo pozornost pa je potreb
no posvetiti mladim. Čim večjih je 
treba privabiti v gasilske vrste, kajti 
le mladi so porok, da lahko društvo 
tudi v prihodnje uspešno deluje in 
tako tudi izvršuje naloge, ki so mu 
zaupane.

Franc Podbrežnik s i



üz moje beležnice ...

Piše: Aleksander Videčnik

OROKUKLEMENŠKU
Že iz pripovedovanja Kristijana Klemenška smo 

lahko razbrali, da so otroci neverjetno spoštovali 
svojega očeta Roka (rojen 1859). Povedal jetudi, 
da je bil oče odličen zdravilec za živino, pa tudi 
ljudem je rad pomagal pri zdravstvenih težavah. 
Zanimiva pa je izjava Kristijana, ko izrecno pove, 
da oče nobenemu od svojih sinov ni zaupal svo
jih zagovorov in veščin zdravljenja. Tu naj omen
imo, da so podobna znanja domači zdravilci 
smatrali nasploh kot osebno skrivnost in sojo  
zaupali le izbranemu nasledniku. Kristijan je pov
edal, daje oče postal že 23 ietstaržupan Solčave 
in to še večkrat potem. Prav zanimiva je izjava 
Kristijana, da je očeta Roka zelo spodbujal 
solčavski župnik Zdolšek in mu marsikdaj tudi 
pomagal.

Ko so prihajali v Solčavo razni ugledni pred
stavniki oblasti, je tiste čase z njimi vodil pogov
ore Rok Klemenšek, ponavadi so sedli v gostilno 
Šturm insetam pogovarjali, tako o gospodarskih, 
kottudi oblastveno-upravnih zadevah. In na kon
cu najinega pogovora, je Kristijan pripomnil, da 
so okoliški (hribovski) kmetje imeli v Solčavi pri 
svojih sorodnikih skrinje z "kmašnimi" oblekami, 
da so se lahko po prehojeni naporni in grdi poti 
dostojno oblekli.

KAJ POVEDO DRUGI VIRI?
Daniel Klemenšek je v svojem domiselnem in

formativnem prospektu navedel celo vrsto po
datkov. Posestvo na Klemenčem je obsegalo kar 
360 ha površin, tu popravlja približno navedbo 
tega podatka Kristijana Klemenška. Prav zani
mivo opisuje srečanje Roka in veterinarja Marti
na Jelovška v Braslovčah, kije bilo za živinorejca 
Roka odločilno. Jelovšekje poslej redno prihajal 
na Klemenče, kjer sta se z Rokom posvetovala o 
izboljšanju živinoreje na Solčavskem, predvsem 
pa o selekciji (odbiri) ovac. Da bi pritegnila po
zornost višjih oblasti v Gradcu, sta pripravila v 
Solčavi leta 1892 živinorejsko razstavo. Med 
gosti so bili tudi nekateri odločujoči visoki uradni
ki Štajerske deželne vlade.

Ker so ti gospodje videli izreden napredek 
živinoreje na Solčavskem, so prisluhnili tudi želji

V prejšnji številki je prišlo do zamenjave 
fotografij. Na sliki, ki smo jo objavili, je po
roka Valentina in Marije Mikek na Lepi Njivi 
leta 1920, posnetek je poslala Terezija Vreš 
z Lepe Njive. Za napako se opravičujemo.

domačinov po cestni povezavi proti Ljubnemu, 
Ljubenci so se upirali tej zamisli, zato so pričeli z 
gradnjo s solčavske strani. Cesta je bila zgrajena 
vsemu navkljub do prvih let 19. stoletja.

Leta 1897 je bila okrajna živinorejska razstava 
v Radmirju. Udeležili so seje številni solčavski 
kmetje s svojo živino in bili zelo uspešni!

KAKO JE NAPREDOVALA ODBIRA 
PLEMENSKIH OVAC?

Pri teh prizadevanjih sije vidno prizadeval Rok 
Klemenšek. S križanjem domače ovce s primern
imi ovni druge pasme, so postopno dosegali za
vidljive uspehe. Nastala je splošno priznana 
solčavsko-jezerska pasma. Te ovce so imele fino 
volno in dobro meso. Brez dvoma je strokovne 
temelje selekcijske dejavnosti pripisati veterinar
ju Jelovšku. Pa tudi nekemu graškemu veterinar
ju, ki je prijateljeval s Klemenškom, žal pa ne vemo 
njegovega imena, gre zasluga. O pogostih obiskih 
tega strokovnjaka na Klemenčem, je pripove
doval Kristijan.

Kmalu so se pokazali uspehi selekcije ovac. 
Takoje Rok Klemenšek na deželni razstavi Štajer
ske v Gradcu leta 1909 razstavil 25 svojih ovac 
in zanje dobil zlato medaljo in posebno častno 
nagrado.

Z delom Roka so po njegovi smrti (leta 1931) 
nadaljevali njegovi sinovi. Tako so dobili na državni 
razstavi plemenske živine v Zagrebu, kije bila leta 
1931, ugledno odlikovanje in diplomo. Žal je te 
živinorejske uspehe prekinila II. svetovna vojna, 
ki je našim ljudem prinesla ogromno gorja. 
Solčavske kmetije so bile domala vse požgane 
oktobra 1944 in tudi Klemenča je bila med njimi.

NEKAJ PODATKOV O RODU 
ROKA KLEMENŠKA

Milica Basti iz Spodnje Rečice, je prizadevno 
uredila podatke o družini Klemenšek, saj je njena 
babica bila Marija, edina hči Roka in Helene Kle

menšek. V tem zakonu so bili rojeni: Anton 
(1 9 0 0 ), Jožef (1 9 0 2 ), Franc (1 9 0 3 ), Peter 
(1906), Vladimir (1907), Kristijan (1909), For
tunat (1911), Janez in Marija -  dvojčka (1913), 
Alojz (1916) in Rok (1919).

NEKAJ ZNAČILNOSTI ROKA KLEMENŠKA
Daniel Klemenšek je zapisal, "da je bil Rok Kle

menšek eden najbolj sposobnih gospodarjev. Bil 
je zelo nadarjen in ukaželjen človek, domači 
zdravilec za živino, ljudem pa je priporočal Kneip- 
pove metode zdravljenja, pesnik in modrijan..." K 
temu bi veljalo dodati še pričevanje znanega 
solčavskega kronista Valenta Vidra, ki mi je ne
koč povedal, daje na Klemenčem bila kronika z 
naslovom Knjiga življenja. Pisali sojo od leta 1887 
pa vse do II. svetovne vojne. Kot pove datum, jo je 
torej pisal Rok Klemenšek. Knjigovodstvo so vodili 
na posestvu od leta 1887 do 1899, tudi to je bilo 
delo gospodarja na Klemenčem.

Gotovo veliko doživetje za Solčavo je bila 
nova maša Toneta Klemenška leta 1928. Če 
pogledamo slike, kijih hranijo pri Jurjevčevih v 
Solčavi, lahko ugotovimo, daje  bilo na slavju 
ogromno ljudi. Mislim, da jih ni mogoče prešteti. 
Slike bomo ob priliki objavili. Vsaka nova maša 
zbere množico sorodnikov in drugih rodbin
skih prijateljev, toda če pogledamo sliko Kle- 
menškove, vidimo takšno množico "družic", da 
je nekaj vrst na sliki povsem "belih", saj so 
družice vedno v belih oblačilih. Tedaj seje gov
orilo, da je  bila Tonetova nova maša največja 
daleč naokoli...

Velika škoda je, daje ogromno listin in gradiva 
zgorelo na Klemenčem. Danes bi bila nadvse 
zanimiva selekcijska knjiga, ki jo je vodil Rok Kle
menšek, pa tudi kronika družine bi predstavljala 
posebne vrste dragocenost, pa še toliko tega je 
bilo uničenega, kar bi lahko danes služilo za boljše 
poznavanje zgodovine Solčave in okolice.

Sščemo sfare fotografije
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ZDRUŽENJE ŠOEERJEV IN. AVTOMEHANIKOV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Pol stoletja zvesti svoji prometni tradiciji
Na nedeljsko dopoldne, 5. marca, so se v Mozirju na jubilejnem  

občnem zboru zbrali članice in člani Združenja šoferjev in avtomehan
ikov Zgornje Savinjske doline. Do družabnega vzdušja so jim pomagale 
pevke Pušeljc, ki so s svojim petim nastopom postale že kar »šoferske 
frajle«, kot se je hudomušno izrazil eden od navzočih članov te šoferske 
organizacije.

V Mozirju so se članice in člani Združenja šoferjev in avtomehanikov Zgornje Savinjske doline z gosti
zbrali na jubilejnem občnem zboru (foto: Jože Miklavc)

Zbor ob petdeseti obletnici pa se 
je nadaljeval resno, vendarje delov
ni predsednik Jože Poznič poskrbel 
za lahkotno predstavitev poročil in 
razprav. Vse je kazalo, da bo to na
jkrajši šoferski zbor, ko so se k be
sedi priglasili gostje iz drugih 
združenj, regijskega odbora in 
Zveze ZŠAM Slovenije. Iz prispevk
ov predsednika združenja Franca 
Tkavca, poveljnika uniformirancev

Janeza Štruclja in predsednika iz
vršilnega odbora Zveze ZŠAM Slov
enije Alojza Seliča je bilo moč ocen
iti, da je društvo v minulem letu 
opravilo načrtovane aktivnosti v 
dobrobit občanov vseh občin te 
doline.

K temu sta pritegnila tudi župan 
občine Mozirje Ivo Suhoveršnik in 
poslanec Državnega zbora Jakob 
Presečnik, ki sta nanizala zasluge

in opravljene aktivnosti, kijih »modri 
fantje in dekleta« prispevajo za več 
reda, varnejši promet in ohranjan
je tradicije šoferskega poklica v kra
jih Zgornje Savinjske doline.

Potem ko so predstavniki

združenja našteli številne preven
tivne aktivnosti, dela pri izgradnji 
doma šoferjev in avtomehanikov 
pri Mozirskem gaju, sodelovanje s 
policijo in občinskimi sveti za pre
ventivo in vzgojo v cestnem pro
metu ter druge opravljene naloge, 
so si za letošnje leto postavili nove, 
še obsežnejše naloge. Ponovno so 
opozorili na še vedno ne najboljše 
in nevarne ceste v dolini ter nekat

ere ukrepe za prometno varnost in 
osveščanje občanov.

Predvsem so omenjali praz
nično srečanje 22. julija, ko bodo 
s povorko članstva in kolono vozil 
v Mozirju obeležili zlati jubilej. Ob 
tem bodo napisali novo kroniko 
šoferskega združenja in jo objavili 
v posebni publikaciji. Od ustano
vitve v letu 1956 je namreč minilo 
polnih pet desetletij, na opravljeno 
delo v tem času pa so lahko pon
osni tako ustanovitelji združenja 
kottudi sedaj aktivni člani, ki z ves
eljem in požrtvovalnostjo prispeva
jo k obstoju in razvoju tega velike
ga društva.

Številnim članom so podelili 
stažne značke, s priznanji pa so 
počakali na lepše vreme, ki sredi 
julija ob šoferskem prazniku za
gotovo bo. Niso pa pozabili pova
biti v svoje vrste nove članice in 
člane ter se zahvaliti nekaterim 
podjetnikom in ustanovam za ve
liko pomoč pri izgradnji novega 
doma. V njem bo v naslednjih pet
desetih letih veliko lažje delo in 
druženje. S ponosom bodo lahko 
pokazali na rezultat složnosti in 
»udarniškega« dela v minulih 
dveh, treh letih.

Jože Miklavc

Jožefov

Gospoda sta naredila dober »kšeft«, saj sta 
zaradi popusta nakupila robo za vso družino 

in sosedstvo (foto: Franjo Atelšek)

LJUBNO OB SAVINJI

sejem odprl vrata
Letošnja dolga, hladna zima se kar ni hotela 

posloviti iz naših logov. Obilica snega je do 
minule nedelje uspešno kljubovala bližajoči se 
pomladi, ki se je v vsem sijaju pokazala prav na 
»Jožefovo«, ki je na Ljubnem že po tradiciji 
praznično obarvan.

Številni romarji, ki so tega dne priromali na Ro- 
sulje in se udeležili bogoslužja v čast družinskega 
zavetnika Sv. Jožefa, se po pravilu na Forštu pod 
rosuljsko cerkvico ustavijo ob stojnicah 
Jožefovega sejma. Prodajalci s ponudbo 
raznovrstnih izdelkov marsikomu stanjšajo de
narnico, beseda da besedo, ideje za nakupe se 
kar vrstijo. Po obveznem »glihanju« pred na
kupom obiskovalci odnašajo na svoje domove 
izdelke suhe robe, različna orodja, nepogrešljiv 
»čebulček« za gospodinje, (gospodarji metle za 
vso družino,) kulinarične dobrote marljivih član
ic društva Komen, pa so postale že kar del os
novne ponudbe Jožefovega sejma.

Franjo Atelšek

pomladi



RAZSTAVA KORENINE SLOVENSKEGA SREDNJEVEŠKEGA PISEMSTVA NA REČICI

Razstavljeni rokopisi izjemen dokaz tisočletne

tradicije slovenske besede

Ob odprtju razstave je spregovoril dr. Peter Weiss, član Inštituta za 
slovenski jezik pri Znanstveno raziskovalnem centru SAZU v Ljubljani

(foto: M arija Sukalo)

Pretekli petek so v rečiški osnovni 
šoli odprli razstavo Korenine slov
enskega srednjeveškega pisemst- 
va. Z njo sta organizatorja, mozirs
ka izpostava javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti in Kulturno 
društvo Rečica, v sodelovanju z 
domačo šolo želela počastiti izvor
no slovensko besedo.

Pri tem jih je po besedah Polone 
Kolenc Ozimic, ki je razstavo 
postavila, vodilo dvoje nagibov. 
Maja oziroma junija mineva dve leti 
od razstave Rojstni list slovenske 
kulture, na kateri so v Narodno uni
verzitetni knjižnici prvič v zgodovini 
na enem mestu pokazali najstare
jše izvirne rokopise v slovenskem 
jeziku - Brižinske spomenike, Ce
lovški rokopis, Stiški rokopis in Če- 
dadski rokopis. Naslednje leto bo 
minilo tudi dvesto let od poročanja 
Jožeta Docena o najdbi najstarejših 
in najpomembnejših spomenikov 
slovenskega pisemstva -  Brižin- 
skih spomenikov. Razstavljeni 
srednjeveški rokopisi so izjemen

dokaz tisočletne tradicije slovenske 
besede in kot taki temelj slovenske 
kulturne stabilnosti.

Čeprav je zgodnji vek v slovensko 
slovstvo vnašal predvsem nabožna 
besedila, pa je v ohranjenih roko
pisih mogoče najti tudi prvi primer 
pesemskega besedila. V Stiškem 
rokopisu namreč pomembno mes
to zavzema kitica velikonočne pes

mi, v kateri je dr. Pogačnik iskal celo 
začetke slovenske srednjeveške 
drame. Zgodovinski čas nastanka 
teh besedilje nekaj posebnega tudi 
na našem področju in da bi ga lažje 
razumeli, je o tem in o tisočletnem 
razvoju slovenske pisne kulture ob 
odprtju razstave spregovoril dr. 
Peter Weiss, član Inštituta za slov
enski jezik pri Znanstveno razisko

valnem centru SAZU v Ljubljani. Dr. 
Weiss je nazorno predstavil tako 
spomenike kot rokopise, v njihov 
čas nastanka pa je umestil tudi 
takratno dogajanje v Zgornji Savin
jski dolini.

»Brižinski spomeniki, zapis na per
gamentu, je dobil naziv spomenik 
zaradi svoje pomembnosti. V jezik
ovnem smislu so pomembni še 
zato, ker so prvi zapis, napisan v la
tinici, medtem ko so drugi zapisi v 
drugih pisavah. Z literarnega stal
išča pa kažejo strukturiranost,« je 
med drugim v svojem govoru iz
postavil dr. Peter Weiss.

Obiskovalcem razstave so posre
dovali tudi zvočni zapis dr. Tineta Log
arja, kije vjeziku iz 10. stoletja prebral 
Brižinski spomenik II. Za prevod vsod- 
obno slovenščino je poskrbela Polo
na Kolenc Ozimic. V sodobni sloven
ščini so bili podani tudi vsi razstavljeni 
rokopisi, Za interpretacijo teh je poskr
bela Renata Vršnak, za glasbene 
vložke, ki so popestrili kulturni pro
gram, pa sestre Tostovršnik.

Marija Šukalo

MED PRIJATELJI V NAZARJAH

Prijateljstvo ne pozna roka trajanja

Mladinski pevski zbor nazarskega kulturnega društva je nastopil v 
novih uniformah (foto: Marija Šukalo)

Pretekli petek so se v nazorski 
športni dvorani zbrali številni lju
bitelji glasbe in lepe besede ter 
seveda glasbeniki, ki so v organ
izaciji Radia Ognjišče, Osnovne 
šole, Občine in Doma Nazarje 
poskrbeli za prijetno glasbeno 
vzdušje. Koncert pod naslovom 
Med prijatelji sta vodila radijca Ida 
Baš in Matjaž Merlak. Letošnji iz
kupiček koncerta bodo v nazorski 
osnovni šoli namenili enotnemu 
izgledu pevskih zborov in nakupu 
šolskih potrebščin za tiste, ki jih ne 
zmorejo kupiti sami.

V uvodu je spregovoril župan 
nazorske občine Ivan Purnat, ki je 
izrazil veselje ob dejstvu, da je še 
vedno veliko ljudi, ki želijo pomagati 
drugim v stiski. Pravtakoje poudar
il, da je prijateljstvo treba negovati 
in ga čuvati tudi v prihodnje. Misli o 
prijateljstvu je podal tudi dekan

gornjegrajske dekanije Martin 
Pušenjak.

Odgovorni »krivec« za vse naštete 
koncerte, ravnatelj Zvone Smrke, je 
povedal: »Naj bo pesem čarovnija, 
Pusti soncu v srce, Na dobri poti in

Med prijatelji - to so prireditve, ki so 
se v nazorski športni dvorani 
zvrstile v štirih letih in ki imajo že v 
naslovu nekaj pozitivnega in lepe
ga. To pa so tudi cilji naše šole. Pri
jatelji so med seboj vsi sodelavci

šole in seveda učenci, če pa k temu 
dodamo še starše, je uspeh zago
tovljen. Ko pa se ozremo naokrog, 
ugotavljamo, da imamo prijatelje 
tudi med drugimi ljudmi, ki so na 
različne načine povezani s šolo« 

Poslušalce so v poltretji uri navdu
ševali tako instrumentalisti različnih 
generacij kot vokalisti. Med njimi vel
ja omeniti domačine, harmonikarja 
Matijo Veninška, pevko Mojco 
Bitenc in njene prijatelje instrumen
taliste, mešani in mladinski pevski 
zbor nazarskega kulturnega društ
va in osnovne šole vod taktirkama 
Antona Acmana in Katje Gruber ter 
seveda »hišni« ansambel Zaka' pa 
ne, ki je nastopil na vseh štirih kon
certih. Poslušalce so zabavali tudi 
Slapovi, ansambel Braneta 
Klavžarja, Irena Vrčkovnik s svojo 
vokalno skupino Sonce. Za smeh pa 
je poskrbel Štamprlov Pepi.

Marija Šukalo



HOTEL BURGER VENIŠE

V objemu neokrnjene

narave
Kot kaže, pomlad vendarle prihaja in z njo tudi želja po izletih in druženju 

v prijetnih kotičkih narave. In kaj je lahko lepšega kot zeleni gozdovi, kon
jički, ki se pasejo na tratah ter prijeten ambient, v katerem vas lahko 
postrežejo tako z osvežilno pijačo kot gurmanskimi užitki? Vse to svojim 
gostom in priložnostnim obiskovalcem nudi Hotel Burger Veniše, ki se 
nahaja v idiličnem kotičku Zadrečke doline, natančneje v Lačji vasi pri 
Nazarjah.

Hotel z restavracijo in klubom 
Buteko svojim gostom nudi veliko 
izbiro različnih jedi, ki sojih hotelski 
kuharji pripravljeni prilagoditi tudi 
posebnim željam gostov, seveda ne 
manjka niti pestre izbire sladic, ob 
hladnejših večerih pa bo nadvse 
prijal tudi topel vonj pq vroči čokola
di, ob srebanju katere si človek

ogreje telo ter poživi,duha. Z letošn
jim letom bodo na svoj račun prišli 
tudi ljubitelji hitre prehrane, na
tančneje kebaba, ki bo lačnim obisk
ovalcem Hotela Burger Veniše na 
voljo tudi ob poznih večernih urah. 
Namreč, hotel je po novem med 
vikendi odprt do ene ure zjutraj, 
zato vabljeni tudi vsi tisti, ki ob pol
noči še ne želite domov v posteljo, 
ampak bi še poklepetali ob ko
zarčku ali dveh. Kot vsako leto bodo 
pripravljali tudi vikende dalmatinske 
kuhinje, kije med ljudmi vedno zelo 
priljubljena.

Letošnjo pomlad obiskovalce Ho
tela Burger Veniše čaka tudi do
datna poživitev ambienta, ki ga že 
tako krasi bližnji ranč s konji. Vsem, 
ki želijo tu praznovati kakšen pose
ben dogodek v svojem življenju, pa 
naj boto okrogla obletnica, poroka, 
birma ali le prijetna družinska večer
ja, bo vtoplejših pomladnih dneh na

voljo poseben šotor, prirejen prav 
za praznovanje večjih skupin, zak
ljučenih družb in tudi več manjših 
skupinic. Kot je nam osebje hotela 
zaupalo, takšen šotor dopušča obi
lo možnosti za različno dekoracijo 
prostora, večje prilagajanje poseb
nim željam gostov, hkrati pa je v 
njem prav tako prijetna klima kot v

restavraciji hotela. Da pa ne bi gos
tom povzročalo skrbi občasno 
muhasto vreme, bo poskrbljeno 
tudi za pokrit prehod med šotorom 
in hotelskim poslopjem.

Prihaja torej čas slavnostnih 
praznovanj ali le sproščenega »mar- 
tinčkanja« na soncu, seveda ob ko
zarčku osvežilne pijače. Prihaja čas 
sladkanja s svežimi jagodami, čas 
sladkega hlajenja ob sladoledu. In ob 
današnjem hitrem tempu življenja, 
ko med tednom skorajda ne more
mo užiti dovolj svežega zraka v okrilju 
narave, vse to ponuja Hotel Burger 
Veniše. Dobro hrano in osvežilno 
pijačo nudijo marsikje. A tako čudo
vitega neokrnjenega okolja, kot je 
okolica tukajšnjega hotela, ki ponuja 
tudi prijetne sprehode ali obču
dovanje lepih lipicancev, marsikje 
svojim gostom ne morejo nuditi, Ho
tel Veniše lahko.

TG

Marsikje svojim gostom ne morejo ponuditi naravnega okolja, kot ga 
lahko s čudovito okolico Hotel Burger Veniše (foto: Igor Solar)
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Ustvarite -O PA! N a j š a lo "  in se potegujte

za lepe nagrade!

d.d.l
ZAVAROVALNICA
M A R I B O R
Zastopstvo Mozirje
Savinjska cesta 2,3330 Mozirje 

tel.: 03/83 94 500 

faks: 03/83 94 504.

Več informacij najdete na www.opa.si ali na 080 19 20



JOŽE SKORNŠEK, KLEN SEDEMDESETLETNIK

Oče Mozirskega gaja je tudi družinski oče in dedi
Pred dnevi je svoj sedemdeseti jubilej v krogu 

družine obeležil Jože Skornšek, Mozirjan z ve
liko začetnico. »Pavlnov« Joža iz Sel (Brezje) pri 
Mozirju je ljubezen do cvetja, rož in narave za
gotovo prinesel od doma, saj je že njegova 
mama Neža v veselju in z ljubeznijo vzgajala 
pristne domače rože, ciklam e in Primule, 
poznane kar kot nežke.

Pomembno vlogo za kasnejše vrtnarstvo Sko
rnšek je opravil tudi njegov oče, ki je Jožetu izde
lal prve lesene gredice za vzgojo cvetja in zelen
ja. Vrtnarska pot Jožeta Skornška pa seje priče
la v šolskem letu 1949/1950, ko seje  po os
novnem šolanju v Mozirju vpisal v celjsko vrtnar
sko šolo, ki jo je v treh letih uspešno zaključil. Za 
njegovo kasnejšo življenjsko zgodbo je bila 
pomembna zaposlitev v mestnem vrtnarstvu v 
Ljubljani, kjer je srečal sedanjo ženo Milico, doma 
iz Ivanjkovcev pri Ljutomeru.

Tudi ona z bogato vrtnarsko tradicijo, je bila 
kmalu »vsa v cvetju«, saj jo je Jože zasnubil, po
ročil in jo pripeljal leta 1962 v Mozirje, kjer sta 
skupaj posadila korenine zdaj že dolgo znanega 
vrtnarstva Skornšek. Najprej na najetem zem
ljišču, kasneje pa sta ga Skornškova odkupila in 
zgradila na njem družinsko hišo in kasneje še 
vrtnarske objekte.

»Oborožen« z mojstrskim izpitom s področja

Sedemdesetletnik Jože Skornšek ima še 
veliko načrtov (foto: Jože Miklavc) 

vrtnarstva in hortikulture je Jože Skornšek ob 
navdušenem Ivanu Zupanu predlagal kar dve 
pomembni stvari. Ustanovitev slovenskega društ
va vrtnarjev in nato izgradnjo parka cvetja v 
Mozirju. Vse seje dogajalo zelo hitro, ob stroko
vnem mentorstvu znanega strokovnjaka Miha 
Ogorevca pa tudi uspehi niso izostali. Pri kreiran
ju in predvsem trdem delu pri urejanju Savinjske

ga gaja (zdaj Mozirskega), je sodelovalo še ve
liko entuziastov, prijateljev in znancev, ki so Sko- 
rnšku izdatno pomagali. Tako seje doma razvija
la vrtnarija, na desnem bregu Savinje v Mozirju 
pa hortikulturni in cvetlični park.

Ob tem koje Jožessvojimi vrtnarskimi pomočni
cami in pomočniki iskal znanje na tujih vrtnih 
gredicah, mednarodnih razstavah in svetovnih 
sejmih, so odrasli otroci. Elica vzgaja in kultivira 
Mozirski gaj, Milena ima cvetličarno v Sevnici, sin 
Jože pa je postal steber domačega vrtnarstva. 
Tradicija tega lepega poklica je torej zagotovlje
na, jubilant, klen sedemdesetletnik Jože pa ima 
še veliko načrtov, tudi z alpinetumom na Golteh.

Kot mlad upokojenec, s 40 leti delovne dobe 
seje upokojil pred dobrimi petimi leti, ima Jože 
rad tudi družbo. Društvo mlajevcev seveda žlaht
no plemeniti s svojimi idejami, znanstvi in 
družabnostjo, v teh prazničnih dneh pa se rad 
posveča tudi družini in prijateljem. Zato je tudi 
Jožefov praznik v minulih dneh obeležil kot se 
spodobi, za sedem križev pa je dejal, da se spo
dobi, da jih malce razdeli tudi mnogim tistim, ki so 
se ob njem veselili, mu pomagali, trpeli (ob popl
avah v Mozirskem gaju) in ga vzpodbujajo tudi 
zdaj. Zanje bo pripravil pravo praznično veselico 
takoj, ko bo sonce dobilo svojo moč in bo Mozirje 
spet v cvetju.

Jože Miklavc

LJUDSKA UNIVERZA VELENJE

V Nazarjah zaključili brezplačna računalniška tečaja

Potrdila o uspešno opravljenem računalniškem tečaju sta podelila 
Mirjana Šibane in Ivan Purnat (foto: Jože Miklavc)

V sodelovanju z Ministrstvom za 
šolstvo in Občino Nazarje je Ljuds
ka univerza Velenje pred dnevi 
zaključila dva osnovna tečaja  
računalniškega opismenjevanja 
odraslih. Sredstva za izvedbo so 
združili kot sofinanciranja Evrop
ske unije. Ministrstva za šolstvo. 
Občine Nazarje, Ljudske univerze 
Velenje in Osnovne šole Nazarje, 
ki je omogočila pouk v njihovi raču
nalniški učilnici.

V 30-urnih tečajih so se slušatelji 
temeljito seznanili z osnovami raču
nalništva, programi windows, word, 
excel, internetom in elektronsko 
pošto. Tečajev se je udeležilo 24 
občanov z območja občine 
Nazarje. D a je  interes računalni
škega opismenjevanja odraslih vse 
večji, je pokazalo zanimanje teča
jnikov, ki so zavzeto spremljali pre
davanja in ob zaključku menili, da 
so se veliko naučili. V posebni an
keti so ocenili izobraževalni delavni

ci kot kvalitetni in koristni, saj so do
bili solidne osnove za delo in za 
izobraževanje v nadaljevalnih teča
jih.

Direktorica Ljudske univerze Ve
lenje Mirjana Šibane in župan

občine Nazarje Ivan Purnat sta bila 
zadovoljna z izvedbo tečajev, odlič
ni oceni pa so se pridružili domala 
vsi slušatelji. Ivan Purnatje menil, da 
bo takšno izobraževanje tudi v pri
hodnje še potrebno in da ga bo

občina podpirala v okviru možnosti. 
Vsekakor pa podpira izobraževa
lno dejavnost Ljudske univerze Ve
lenje, ki v prostoru občin Zgornje 
Savinjske doline in v Centru za sa
mostojno učenje Nazarje, nudi kar 
nekaj možnosti izobraževanja ob 
delu ter za starejše občane. Mirja
na Šibane pa je izrazila zadovoljstvo 
organizatorju in predavateljici Ber
nardi Matko za izvedbo omenjenih 
izobraževanj, ob čestitki za uspeh 
slušateljem pa je le-te in ostale 
občane povabila v nadaljevalne 
tečaje in druge možnosti 
izobraževanja, kijih izvaja Ljudska 
univerza Velenje na območju Sa
ša regije.

Ob podelitvi potrdil o računalni
škem usposabljanju so udeleženci 
izrazili zadovoljstvo ob uspešnem 
izobraževanju, številni občani pa se 
bodo, kot kaže, vpisali še v nad
aljevalne tovrstne računalniške 
delavnice.

Jože Miklavc



OTROŠKA PREDSTAVA NA LEPI NJIVI

Zlati kamenčki
Učenci podružnične šole na Lepi Njivi so pod mentorstvom svoje 

učiteljice Petre Volk predstavili otroško igro Zlati kamenčki avtorja Jane
za Bitenca. Njihova predstava je bila prva uprizorjena v prenovljeni dvo
rani in tako za mlade igralce kot tudi za gledalce nekaj posebnega.

Problemje, če si zaželiš sladke iiz- Zelje so zelo zanimiva stvar, 
ike tako močno, da bi bil zanjo Okupirajo nam naše misli in natojih
pripravljen storiti mnogo. Karkoli, je težko preusmeriti na druge tire. 
Tudi preplezati mnogo gora, Naj bodo razumne ali ne, silijo nas k 
obiskati vsevednega dedka in se temu, dajim sledimo in jih poskuša-
napotiti celo k samim palčkom ter mo uresničiti. Kar nikakor ni slabo,
jim pomagati, da bi si prislužil zlate če le nimamo želja, ki so popolno-
kamenčke, s katerimi bi si končno ma sanjske. Če so želje izziv, lahko

Od bodočih leponjivskih igralcev si lahko obetamo še veliko
(foto: Barbara Fužir)

lahko kupil liziko. Mala miška je im
ela takšno neustavljivo željo po liz
iki, da je bila vse to tudi pripravlje
na storiti. Zapustiti dom in se 
odpraviti na dooooolgo, dolgo pot 
do svojega cilja.

obrodijo zelo zanimive sadove. 
Eden izmed takšnih je gotovo tudi 
ustvarjanje "mladih nageljčkov", 
bodočih leponjivskih igralcev, od 
katerih si lahko obetamo še veliko.

Barbara Fužir

SREČANJE OTROŠKIH GLEDALIŠKIH SKUPIN V BOČNI

Poleg obveznega dela v 

šoli tudi čas za odrske 

deske
V Bočni so se srečali mladi gledališčniki osnovnih šol naše doline. Mozir

ska izpostava javnega sklada RS za kulturne dejavnosti in Kulturno 
društvo Bočna sta organizirala območno srečanje otroških gledaliških in 
lutkovnih skupin osnovnih šol in kulturnih društev Zgornje Savinjske do
line pod naslovom Klipe klope.

Na bočkem odru so se zvrstile štiri 
skupine mladih nadobudnih igral
cev, ki so vsak na svoj način priteg
nile občinstvo. Mojca Sempri- 
možnik, ki je poskrbela za priredbo 
in režijo igre Frana Milčinskega 
Butalci - Hop, Cefizelji, je z otroško

dramsko skupino iz Rovta nad 
Menino ponovno dokazala, da gre 
z njimi še kako računati. Osnovno
šolci iz Luč so občinstvu predstavili 
lutkovno igrico Muca in tri muce 
avtorja Danila Vranca. Lutkovna 
skupina Eci peci je delala pod vod-

Gledališka skupina Flenča bočke osnovne sole je predstavila igro 
Magnetni deček (foto: Marija Šukalo)

stvom Jožice Podkrajnik in navduši
la gledalce.

Dramska skupina ljubenske os
novne šole je posegla v čas kraljev 
in princes ter s Kraljevimi sme
tanovimi kolači avtorice Marthe 
Swinz v prevodu Barbare Šega in 
režiserke Urške Solar prikazala, kaj 
vse se lahko primeri na dvoru, če 
ukradejo recept za kolače. S svojo 
zanimivo igro so nazorno prikazali 
zaplete in razplete. Gledališka skupi
na Flenča bočke osnovne šole je 
predstavila igro Milana Dekleve 
Magnetni deček, ki jo je režirala 
Daniela Hrandek. Tudi oni so z zan

imivim pristopom osvajali oder in 
občinstvo.

Vsi nastopajoči so dokazali, da 
poleg obveznega dela v šoli najde
jo čas za spoznavanje odrskih desk 
in skrivnosti gledališča. Po besedah 
strokovne ocenjevalke dram a
turginje Saše Krolf, ki sije vse pred
stave tudi ogledala, otroci z javnim 
nastopanjem pridobivajo na samo
zavesti ter razvijajo domišljijo in 
kreativnost. Predvsem se to kaže 
pri tistih predstavah, kjer sodeluje
jo pri postavitvah scene in izbiro 
kostuma.

Marija Šukalo

DRUŠTVO UPOKOJENCEV GORNJI GRAD

Za žene in matere
V gornjegrajskem društvu up

okojencev imajo že nekaj let uvel
javljeno prakso, da svojim člani
cam pripravijo za dan žena in ma
terinski dan družabno srečanje s 
krajšim kulturnim programom. 
Uveljavljena praksa je, da se zbere
jo v domu gasilcev v Novi Štifti, kjer

jim pripravijo pogostitev, za prijet
no vzdušje pa so poskrbeli otroci 
iz tamkajšnje podružnične šole in 
Belinova muzikanta. Zbrane sta 
nagovorila predsednik društva 
Jože Božič in gornjegrajski župan 
Toni Rifelj.

Savinjčan

V domu gasilcev v Novi Štifti je gornjegrajsko društvo upokojencev 
pripravilo za dan žena in materinski dan družabno srečanje

(foto: EMS)



Vsaka nevesta si želi, da bi bila po 
roka njen dan. Dan, ki si ga bo za 
pomnila po lepih stvareh. Seveda 

je ljubezen tista, ki določa ta dan, a žal ro
mantika ni dovolj za popoln poročni dan. 
Zadaj stoji še veliko truda, organizacije in 
dobre volje. Seveda lahko danes tudi v 
Sloveniji načrtovanje poroke prepustimo 
poročni agenciji, ki bo poskrbela res za 
vse. A takšna izbira ni dana vsem, saj 
zahteva predvsem velikfinančni zalogaj. 
Pa to n iti ni slabo. Organiziranje svoje 
poroke je  navsezadnje lahko vznem irljiv 
in zabaven dogodek, le čas in nekaj do
brih nasvetov potrebujete. Za čas boste 
morali postateti sami, nekaj nasvetov pa 
smo za vas izbrskali mi.

KAKO DO POPOLNE POROKE?
S skrbnim načrtovanjem, seveda. 

Če začnemo o poročnem dnevu 
razmišljati še pravi čas, torej vsaj 
šest mesecev pred slavnostnim 
dogodkom, imamo več možnosti, 
da bo vse teklo po naših željah.

KAJ STORITI NAJPREJ?
- Svojo poroko si najprej predstav

ljajte v mislih, seveda se o poteku 
pogovorite tudi s svojim partnerjem.

- Napišite prioritetni seznam, torej 
seznam povabljencev, ki vsekakor 
morajo biti na vaši poroki in nato 
seznam povabljencev, ki bi jih želeli 
povabiti, pa vam poročni proračun 
tega mogoče ne bo dopuščal. 
Višek povabljencev nato črtate iz 
drugega seznama.

- Ker ves poročni glamur tudi 
stane, je pomembno, da premislite, 
koliko denarja ste pripravljeni pora
biti za poroko. Seštejte vse stroške 
in se odločite, kaj so vaše prioritete.

- Dovolj zgodaj izberite datum svo

je poroke. Odločite se, v katerem 
letnem času želite poroko in nato 
izberite točen datum. Preden rez
ervirate datum na matičnem  
uraduje dobro, da pomislite tudi na 
to, daje ta datum morda že zased
en, zato raje za vsak primer izberite 
še rezervni datum. Nikar ne poza
bite pomisliti tudi na uro poroke.

- Izberite kraj, kjer se želite poroči
ti. Lahko si omislite klasično poroko 
ali izberete kakšen nevsakdanji kraj. 
Odločitev je v vaših rokah. Pra
vočasno izberite tudi gostišče, kjer 
želite praznovati. Pazite na velikost 
prostora, odločite se tudi za jediln
ik. - Pomembno je, da pravočasno 
in skrbno izberete glasbenike ali 
animatorje, za katere si želite, da bi 
zabavali vaše goste in vas. Odločite 
se tudi, kakšne zvrsti glasbe si želite 
na svoji poroki. Pomislite tudi na 
glasbeni okus vaših gostov.

- Ne pozabite rezervirati tudi fo
tografa, snemalca, aranžerja, friz
erja ...

Vrtnarstvo in cvetličarstvo SKODNSEKl
Hribernikova IO, 3330 Mozirje, Tel.: 03/839-46-60 faks: 03/839-46-61 1
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BUTEK.0 d.o.o. 
Lažja vas 22  
3331 Nazarje

Obiščite nas 
na sejm u  

Poroka v  Celju  
od 2 3 .-2 6 . 

Marca
V  dvorani L, 

razstavni 
prostor 47

D rag a  m ladoporočenca!
V središču n e o krn jen e  
narave, daleč stran od 
p o n o re le g a  s v e ta , na 
planoti z Obilo sonca, 
obdani z Širnimi gozdovi in 
p rijazn im i ljudm i, stoji 
Hotel Burger Veniše.
S svojo rom antično okolico

je  pravi kraj, k je r bosta lahko svojo 
poročno pravljico tudi uresničila. 
Zatore j se na vajin dan prepustita  
razvajati in vzem ita si čas zase, 
kajti tudi mi si ga bomo - sam o za 
vaju!
Nudimo Vam a:
-izvedba civilne in cerkvene poroke 
na prostem
-poročno slavje v restavraciji na 
prostem  ali pod šotorom  
- prevoz zaročencev s kočijo 
STE RADOVEDNI? POKLIČITE 
041  7 10  545  Dejan



- Pomislite, Kakšna darila si želite. Lahko 
naredite seznam daril, ki ga zaupate prijateljici 
ali pa pri eni izmed mnogih trgovskih hiš odprete 
darilno knjigo mladoporočencev in si sami iz
berete tisto, kar bi radi imeli.

SANJSKAOBLEKAZASANJSKONEVESTO
Vsaka nevesta sanja o svojo popolni poročni 

obleki. O obleki, ki bo poudarila nevestine čare 
ter prikrila razne pomanjkljivosti. Izbira prave 
poročne obleke je zelo pomembna, saj je od nje 
odvisno vaše počutje in vaša samozavest. Zato 
posvetite dovolj časa izbiri obleke.

IN KAKO NAJTI PRAVO OBLEKO ZA VAŠO 
POSTAVO?

Skoraj vsaka nevesta bi želela prikriti kakšno 
pomanjkljivost, zato sledi nekaj nasvetov, kako 
prikriti oziroma polepšati posamezne dele tel
esa.

Vrat - če je dolg, se odločite za dekolte v obliki 
ladje, če pa kratek, pa za V izrez.

Ramena - če imate suha ramena, jih lahko 
zakrijete s širšimi naramnicami, prosojnimi 
rokavi ali s tankim, prosojnim šalom; če pa 
imate bolj oglata ramena, raje uporabite V iz
rez ali ovalno odprt dekolte, ki pa ne sme biti v

obliki ladje. Korzetnim oblekam se v tem  
primeru raje izognite.

Prsi - velike prsi nekoliko pomanjša V ali srčast 
izrez. Če imate majhne prsi, potem oblecite 
podložen modrček, lahko tudi push-up, ki vam bo 
prsi dvignil in jih oblikoval, lahko pa pozornost s 
prsi preusmerite na gol hrbet ali na različne 
majhne dodatke, všite v obleki.

Trebuh - okrogel trebuh lahko skrijete z visokim 
pasom, oblekami z ravnimi linijami ali s korzeti, ki 
se spredaj zaključijo na trikotnik, obleka naj bo 
enostavna.

Boki - močne boke prikrijete z obleko, ki se 
konča na A, če niste nizke rasti, lahko oblečete 
tudi korzet in krilo na zvon, ne oblačite pa dvodel
nih oblek. Pri ozkih bokih pa oblecite večplastno 
in voluminozno krilo.

Noge - kratke noge si ne morejo privoščiti volu
minozne in dvodelne obleke, lahko pa oblečete 
obleko z ravno osnovno linijo; pri dolgih nogah 
pa poudarite predvsem zgornji del telesa, 
medtem ko pri kratkih storite obratno.

KAKŠNE SO NAJPOGOSTEJŠE POROČNE 
OBLEKE IN KAJ JE LETOS "IN"?

Če ste po naravi pogumni ali pač ljubite ek
stravagantnost, si vsekakor izberite obleko po 
vaših željah. Večina nevest pa se vendarle 
rada prilagodi dogodku oziroma se obleče 
dogodku primerno. Večina žensk si zato iz
bere belo ali obleko v barvi šampanjca. Pog
oste so tudi obleke nežnih barv, roza, modra 
marelična ter odtenki zlate ali srebrne in pa 
kombinacije rdeče in bele barve. Kroji obleke 
so zelo različni, izberite v skladu z vašo posta
vo. In kakšni so letošnji trendi? Obleke naj bodo 
večplastne, polne, s čipkastimi dodatki ali 
gladke in tesno prilegajoče se telesu. Dodatki 
so bleščice in kristali.

ŽENINOVA OBLEKA -  LETOŠNJI TRENDI
Včasih ženske rade pozabimo, da se poroka 

tiče tudi ženina, ne le neveste. Moški pač radi vso 
organizacijo prepustijo svoji dragi, pri tem pa 
pozabijo na svojo vlogo ženina. Kajti nevesta bo 
sijala le, če bo ob njej ženin, ki jo bo dopolnjeval. 
Zato je tudi njegova poročna oprema pomem-

ben del celotnega dogodka. Letošnji trendi ponu
jajo pestro izbiro tudi za ženina. Tudi ženini lahko 
izbirajo drznejše modele. Za privržence svetle
jših tonov so na razpolago obleke bele, bež, krem 
barve s svetlečimi dodatki, črtaste, nenavadnih 
vzorcev. Svetlo obleko lahko kombinirajo s temne
jšo srajco in telovnikom. Običajno se ženinova 
srajca ali kravata barvno ujemata z nevestino 
obleko. Tri zlata pravila, ki naj jih ženin upošteva 
pri izbiri svoje poročne obleke: v obleki se mora 
dobro počutiti, obleka mora biti slovesna na po
gled, ženinov videz mora biti skladen z nevesto.

PRIPRAVA VABIL, PRIPONK IN KONFETOV
Ni pisanih pravil, koliko časa prej bi naj povabili 

na poroko, vendar morate vabilo poslati pra
vočasno, in sicer vsaj mesec dni pred poroko, 
vendarje veliko bolje, da to storite še nekoliko prej. 
Kljub razvoju številnih novih načinov komu
niciranja vabila še vedno ostajajo v pisni obliki. 
Vabilo mora vsebovati imeni neveste in ženina, 
datum poroke, kraj in uro civilne ter cerkvene 
poroke in kraj poročnega slavja, pri katerem pa 
ura ni obvezna, če sledi poročnemu obredu.

Priponke so že tradicionalen del tudi sloven
ske poroke, medtem ko konfeti postajajo mod
ni šele zadnja leta. Priponke so ponavadi nare-
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Poroka je trenutek, ki ostane v večnem spominu.
temu tako, poskrbimo mi in ohranimo ta 

trenutek ujet v poročni album.
. Naj vašo sanjsko poroko krasijo 
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http://www.soncnahisa.com Topima duše in telesa. 
Warmth of soul and body

Razvajajte se v zavetju prijetnega ambienta s 
čudovitim razgledom na okoliško hribovje.

dariln i boni
plava ln i bazen 
iskaj§infra in  zeliščna)*is a M T e l

apBgB|e  in rezervacij § šm tf va!M \ 

*  r  .. i ~gsmr:-041^797 326

GflR/lNr
Pohištvena industrija d.d. 
Polzela 176/a, 3313  POLZELA

POLZELA
SLO VEN IJA

E-mail: info@garant.si Internet: www.garant.si 
Del. čas: pon - pet od 8. do 18. ure, sob od 8. do 12. ure

G A R A N T  d .d . Polzela 
Industrijska  
p ro d a ja ln a  P o lze la

Tel.: 03 703 71 30, 
03 703 71 31

Ugodna ponudba v m arcu  - NOVO: D ISKO N T PO H IŠTVA  
O D PRO D AJA  IZVOZN IH IN O PU ŠČ EN IH  PRO G RAM O V

Hitri
kredit do 
300 .000  SIT  
(1251,88 EUR)

TAKOJ!
V se  uredite 
pri našem  
prodajalcu.

k  p j r A t

Ugodna ponudba 
pohištva za opremo: 
spalnic, dnevnih sob, 
otroških in mladinskih 
sob, predsob, omare v 
različnih barvah, 
kosovno pohištvo, 
kuhinje, 
računalniške in
pisalne mize.

UGODNO:
VELIK
IZBOR

KOSOVNEGA
POHIŠTVA

sed ežn e garniture, 
kavči, jedilnice  

in vzm etnice

P O H IŠ T V O  G A R A N T  -  P O H IŠ T V O  Z A  V A Š  D O M !



jene iz čipkastega, satenastega ali kakšnega 
drugega materiala, okrašene z majhnimi umet
nimi cvetovi, lahko pa se uporabi tudi pravo 
cvetje na papirnati podlogi, povezano z vrvico. 
Priponke ponavadi dobijo svati ob prihodu po 
nevesto.

Konfeti sta dve mandljevi polovici obliti s slad
korjem in sta simbol povezanosti para, njune 
novonastale zveze. Konfete mladoporočenca 
podarita svatom v zahvalo, ker njuno srečo in 
veselje delijo z njima.

POROČNI ŠOPEK IN CVETJE 
KOT DEKORACIJA

Cvetje v poročnem šopku naj bo primerno let
nemu času, lepo je tudi, če se sklada s poročno 
obleko. Če je obleka bela, potem naj se barva 
cvetja ujema z barvo las, ženinove kravate ali 
drugih modnih dodatkov. Lahko pa se odločite 
preprosto za vaše najljubše cvetje in se z njegovo 
barvo ne obremenjujete. Pomembno pa je, da 
imata priči in ženin naprsni šopek iz enakega 
cvetja kot vi v poročnem šopku.

KAKŠNA NAJ BO 
POROČNA GLASBA?

Poročna glasba predstavlja velik del vašega 
poročnega obreda in slavja, zato naj bo skrbno 
izbrana. Posebne pesmi pa lahko za vas ustvar
ijo unikatno poroko. Na porokah sta zaželeni dve 
zvrsti glasbe, in sicer nežna romantična glasba, 
primerna za poročni obred in pa živahna plesna

glasba za zabavo. Izberete lahko glasbenike, ki 
vam bodo igrali obojé, lahko pa za obred najam
ete izvajalca klasične glasbe ali cerkveni zbor. Pri 
izbiri glasbe ne pozabite na dejstvo, da imajo vaši 
gostje,verjetno različne glasbene okuse. Ker pa 
nikakor ne morete ustreči vsem, izberite pred
vsem primerno plesno glasbo.

KAJ PA GLASBENIKI?
Za izbiro glasbenikov se odločite pravočasno, 

da ne bi zaželeni ansambel bil že zaseden, vi pa 
zato v zadregi. Izberite glasbenike, ki so vam jih 
pohvalili prijatelji, morda ste jih celo imeli 
priložnost poslušati na kakšni poroki in so vam 
bili všeč. Ne pozabite pa, da na poroki ni pomem
bna le glasba, ampak celoten animacijski pro
gram. Glasbeniki morajo znati goste zabavati, 
izvajati zabavne igre ter igrati različne glasbene 
zvrsti.

KAJ FOTOGRAFINJA Z VEČ DESETLETIJ 
PRAKSE IN IZKUŠENJ SVETUJE 
BODOČIM POROČNIM PAROM?

Kdo bi vedel o poročni fotografiji več kot fo
tografi z desetletji izkušenj tudi na področju po
ročne fotografije? Ena takšnih je tudi Justina 
Ugovšek-Bastl iz fotografskega studia Fotograf 
iz Gornjega Grada, kije za našo prilogo pripravila 
nekaj nasvetov, ki bodo mladoporočencema 
zagotovo prišli nadvse prav.

Fotografija predstavlja poseben kamenček v 
celotnem mozaiku poroke kot začetka nove živ
ljenjske poti. Najlepše trenutke zapisuje objektiv 
s čudovitimi "besedami"-fotografijami neponov
ljivih dogodkov, ki praviloma ostajajo trajen in 
dragocen spomin tudi potomcem. Marsikateri 
poročni par se pomembnosti snemanja po
ročnega obreda zave pozno ali celo prepozno, 
posledično pa spomin na slabo "zapisane" ali 
celo "nezapisane" trenutke prej kot slej zbledi.

Delovni čas; 
torek - petek 8. -12 .ure 
sobota  7. -12. ure 
ponede ljek  zaprto

FRIZERSKI SALON
Metka Marolt s.p.
Rečica 70, Rečica ob Savinji

041/520-236 583-50-46

Ljubija 5, 3830 MOZIRJE 
I t t i »  Tel./1'ax: 03 58.1 i I 22. 03 83» »I 23 
I f f f i C  osni: 03 1 lil»  634, (HI li Ib 634 

...................... . iiik« ‘•io! «et
w w w .turizem korosec.com  

CPresenetite svo je  n a jd ražje



Spoštovani mladoporočenci!
V Restavraciji Gaj v Mozirju 
vam nudimo naslednje storitve

- sprejem mladoporočencev in 
svatov z aperitivom

- slavnostno poročno kosilo ali 
večerjo z našimi 
kuharskimi mojstri

- hladno topli bife
- poročno slavje do jutranjih ur
- klimatizirani prostori
- aranžiranje prostora po vaših željah
- možnost organizacije glasbe
- možnost organiziranja prevoza 

mladoporočencev s konjsko vprego

Zaupajte nam vaše želje in potrudili 
se bomo, da vam bo ta dan ostal 

nepozaben!

Z a d r u g a  m o z i r j e  e-mail: gaj@zkz-mozirje.si
Kapaciteta:

Zgom jesavln jska km e tijska  število sedišč znotraj: 180
zadruga M ozirje  z.o.o. število sedišč zunaj: 80

Za poročno slavje sprejmemo do 120 oseb



Zato je ob pripravah poročnega 
obreda pomembno pravočasno 
razmišljati tudi o fotografiranju.

KAKO IZBRATI FOTOORAFA?
Smiselno seje najprej zanimati o 

referencah fotografov, ki bi jim  
mlad par načeloma zaupal fo
tografiranje svoje poroke. Zatem je 
koristno obiskati izbrani fotograf
ski studio, povedati svoje želje, se 
posvetovati, prisluhniti predlogom 
fotografa, ogledati si njegove 
predstavitvene albume in po okvir
no dogovorjenem scenariju sne
manja bo fotograf lahko dal tudi 
dokaj natančno cenovno ponud
bo in mladi par bo vnaprej vedel, 
kaj lahko pričakuje. Strokovno us
posobljen fotograf bo z veseljem 
svetoval najboljše rešitve in se kot 
profesionalec za rezultate tudi 
potrudil, saj dobre fotografije niso 
le v zadovoljstvo mladopo
ročencev, ampak tudi potrditev 
fotografa samega.

Reportažno snemanje svečanih 
trenutkov mora fotograf podrediti 
poročnemu obredu v cerkvi in na 
matičnem uradu. Dobro mora 
poznati obred, ker bo le na ta

način lahko v objektiv ulovil na
jpomembnejše trenutke. Fotogra
fova kreativnost pa pride najbolj do 
izraza pri portretnem fotogra
firanju, za tega pa si je treba vzeti 
čas. Gotovo so najlepši posnetki v 
lepem naravnem okolju, če je 
vreme naklonjeno, v nasprotnem 
primeru pač ostane na voljo le 
zaprt prostor foto studia. Zlasti pri 
portretnem snemanju je pomem
bno, da si mladoporočenca in fo
tograf zaupajo, da sproščeno 
sodelujejo, saj objektiv fotoapara
ta nič ne "spregleda". Portreti 
mladoporočencev, njihovih star
šev in poročnih prič so vsekakor 
krona poročne fotografije.

Bodočim zakoncem iz dolgolet
nih fotografskih izkušenj torej toplo 
priporočam, da si pravočasno iz
berejo fotografa, mu predstavijo 
svoje želje in pričakovanja ter vsaj 
delno sprejmejo tudi njegove nas
vete. Ni pomembna količina fo
tografij, pomembna je kvaliteta pos
netkov ključnih trenutkov po
ročnega obreda. Če mladopo
ročenca fotografu ne zaupata, naj 
se zanj ne odločata, četudi bi cena 
bila še tako ugodna. ■

Bernard Basti s.p., Podsmrečje 14,3342 Gornji Grad 
tel.: 03/ 584 30 71, teL/fax: 03/ 584 30 75 

e-mail: foto.graf@siol.net, www.foto-graf.si

STUDIJSKA FOTOGRAFIJA 
portretna, poročna, reprodukcije, restavriranje starih fotografij, 

klasična čb fotografija 
REPORTAŽNA FOTOGRAFIJA 

poroke, cerkveni obredi, družinska slavja 
MODNA IN KOMERCIALNA FOTOGRAFIJA 

DIGITALNA FOTOGRAFIJA
ava in montaža fotografij

PRODAJNA GALERIJA, FOTO MATERIAL, SVETOVANJE 
fotografije, fotoaparati, filmi, foto oprema, baterije, okvirji 

in okvirjanje slik, albumi, puzlc. fotografije na lončkih, majicah, 
kapah, podlogah za miške, koledarji iz vaših fotografij, ...

GRAFIČNO OBLIKOVANJE
logotipi, celostne graf. podobe, označevalni in  propagandni m aterial 

TISKANI M EDIJI
p ap irn a ti m ediji: vizitke, prospekti, letaki, plakati, priznanja, vabila, 

razglednice, nalepke, ko ledarji brošure, kn jige ..., 
tekstil: majice, zastave, dotisk  

OZNAČEVALNI SISTEMI IN OZNAČEVANJE 
reklamni napisi, table, svetlobne kasete, transparenti, poslovni objekti 

in prostori, prevozna sredstva, predmeti in izdelki, 
ŠTAMPILJKE

60 let tradicijeDigitalni fo toaparati

Kdo je premagal Turke?
Najstnikih, stari od 11 do 15 let, ki so se v zad

njih dveh letih priključili skavtski družini v Mozir
ju, so no »zimovanju« v Podčetrtku pokazali 
ogromno poguma in pripravljenosti. Med izvid
niki in vodnicami iz mozirske čete ni manjkalo 
igre, petja ob kitari, izzivov ter malih in velikih 
presenečenj.

Prelevili so se v preproste slovenske podložnike 
in kmete, ki so v času turških vpadov branili svojo 
zemljo in domove. Da kraju res preti turška ne
varnost nas je že prvo noč ob enih zjutraj opozo
ril pozivgrofa, ki nam je ukazal priti na njegovgrad. 
Ni nam preostalo drugega kot se odpovedati topli

postelji in iti na nočni pohod z baklami, ki smojih 
prej izdelali sami.

Naslednje popoldne so bili Turki že premagani, 
gotovo tudi po zaslugi dobre jutranje duhovne 
priprave, za katero sta poskrbela duhovna asisten
ta z svojevrstnim obredom pepeljenja. Zasluge 
prištevamo tudi zdravilnim zeliščem, ki nam jih je 
ob čudoviti predstavitvi samostana vOlimju podaril 
pater Ernest, pripomoglo pa je tudi dejstvo, da so 
bili »zavojevalci iz Vzhoda«, kar naključno izbrani 
izvidniki iz naše skupine, ki so popoldne osvajali z 
ostalimi skavti zastražen grad. Rezultat: remi.

Seveda se Turki niso zadovoljili s tem in so ob 
večerji napadli še enkrat, a smo s pomočjo Mar

Izvidniki in vodnice iz mozirske skavtske čete so se na »zimovanju« v Podčetrtku izkazali

tina Krpana, ki je bil neke vrste lik našega »zi
movanja«, s hudim bojem pognali v beg vse nas
protnike, vključno z najmočnejšim Brdavsom. 
Izvidniki so za pogum prejeli čin Martina Krpana 
in tako postali junaki slovenske zgodovine. Grof 
nasje velikodušno nagradil zzabavnim večerom 
ter sobotnim kopanjem v termah Olimje.

Z vedenjem, da človek kljub vsem zunanjim nas
protnikom bije najtežjo bitko sam s sabo, s svojimi 
navadami in razvadami, smo voditelji s pomočjo 
dveh izvidnic pripravili popoldansko delavnico, ki 
seje nanašala na temo, za katero smo dobili nav
dih ravno iz preprostega skromnega življenja slov
enskega človeka v času turških vpadov, in sicer: 
»Zdrav duh v zdravem telesu«.

Kuhali smo zdrave postne obroke, opravljali 
smo tečaj prve pomoči, tečaj samoobrambe, s 
pomočjo duhovnega asistenta pa smo skuhali 
tudi nekaj »duhovne hrane«. Na samem izhodu 
smo podelili tudi nekaj skavtskih imen in tako im
amo sedaj v Mozirju: Prebrisano uško, Brihtnega 
sršena, Kreativno gorilo itd.

Na koncu naj se v imenu voditeljev zahvalim vsem 
staršem za vso podporo, duhovnima asistentoma 
Sandiju Korenu - mozirskemu župniku, in Simonu 
Slani - bogoslovcu, gostoljubnemu župniku iz 
Podčetrtka ter seveda vsem sodelujočim.

David Zavolovšek



GLASBENIKI NA SNEGU

Podbrežnik zopet brez 

konkurence
Na Golteh je 17. marca potekalo tretje druženje glasbenih delavcev 

zabavne in narodno zabavne glasbe. Pomerili so se na Evropskem 
smučarskem prvenstvu glasbenikov v veleslalomu. Najboljši so z 
udeležbo pridobili karte za nastop na svetovnem prvenstvu, ki bo 25. 
marca v Saalbach Hinterglemmu v Avstriji.

Zmagovalci smučarskega srečanja Bor Žuljan (Šank rock), Franci 
Podbrežnik (Happy band) in Milan Pečovnik Pidži

(foto: Benjamin Kanjir)

Tradicionalno druženje v organ- Podbrežnik. Z glasbeno skupino 
izaciji Glasbene agencije Geržina Happy band, v kateri Podbrežnik 
videoton je potekalo v sproščen- deluje, so postali tudi skupni zma- 
em in zdravem tekm ovalnem  govalci tekmovanja, 
duhu. Seveda so tekmovalci vzeli Tradicionalno srečanje se je z 
tekmo nadvse resno, zato športnih belih poljan pod večer preselilo v 
bojev ni manjkalo. Poskrbljeno je prireditveni šotor, kije bil postavljen
bilo tudi za navijače. Slednji so se na spodnji postaji nihalke Žekovec.
lahko preizkusili v vožnji s pležuhi, Glasbeniki so po okrepčilu in razdel- 
deskarji pa so imeli svoje tek- itvi priznanj najboljšim dokazali, da 
movanje. se znajo tudi sami dobro zabavati.

Kot je srečanje tradicionalno, Srečanje pa je seveda izzvenelo s 
postaja tradicionalno tudi dejstvo, povabilom, da se prihodnje leto na 
da na najvišji tekmovalni stopnički Golteh zopet srečajo, 
po koncu tekmovanja stoji Franci Benjamin Kanjir

DRŽAVNO PRVENSTVO OFF ROAD

Prva tekma Janezu 

Maroltu
Na poligonu v Kranju je bila 11. marca prva tekma za državno prvenstvo 

Slovenije v hard off roadu. Gre za posebno disciplino, za nadgradnjo 
vožnje s terenskimi vozili po brezpotjih. V mednarodni udeležbi sta voznik 
Janez Marolt in sovoznik Primož Žunter osvojila prvo mesto.

Tekmovanje oziroma spretnos- je lahko tekmovalci z v ta namen 
tna preizkušnja je potekala na zelo prirejenimi terenskimi vozili, ki za
zahtevnem terenu. Udeležili so se uspešen nastop praviloma

Tekmovanje oziroma spretnostna preizkušnja je potekala na zelo
zahtevnem terenu

potrebujejo vitel. V globokem blatu 
so tekmovalci preizkušali hitrost in 
moč svojih vozil, obiskovalci pa so 
njihovo početje z navdušenjem  
vzpodbujali. Do kamor se je dalo 
priti, ne da bi bil umazan do pasu, 
je stala strnjena gruča obiskoval
cev. Tisti, ki so vedeli, kam gredo, 
so prišli obuti v ribiške škornje, kar 
je bila najprimernejša obutev tudi 
za vožnjo s šestkolesniki argo, hojo 
med prizorišči ali samo za dostop

do točilnega pulta.
Janez Marolt, ki letos vozi že sed

mo zaporedno sezono v državnem 
prvenstvu, s sovoznikom Primožem 
sodeluje dobri dve leti in pol. Očitno 
dobro uigrano moštvo je na novo 
sezono odlično pripravljeno in 
pomeni resno grožnjo vsem tek
mecem. To sta v Kranju že dokaza
la, enako pa bosta vozila tudi na 
ostalih tekmah v okviru prvenstva.

Benjamin Kanjir

O
ZAVOD ZA POSPEŠEVANJE 
TURIZMA GORNJI GRAD

in
KULTURNO DRUŠTVO BOČNA

V A B I L O

Z ŽELJO, DA VAM POLEPŠAMO 
LETOŠNJI MATERINSKI DAN,

VAS VABIMO

V SOBOTO, 2 5 .0 &  2 0 0 6 , OB 1 8 .0 0  URI 
V GORNJEGRAJSKO KATEDRALO, 

KJER VAM BOSTA PESEM IN GLASBA 
SPREGOVORILI NA SVOJ NAČIN.

P rid ru žite se  nam
in našim  gostom  iz A vstrije in  Ita lije!

ŽUPAN OBČINE GORNJI GRAD 
T oni R IFE L J

OBČINA 
GORNJI GRAD

Attemsov trg 3 
3342 Gornji Grad



KNJIGA MESECA 

V KNJIŽNICI MOZIRJE

Jean 

Sasson: 

Majada, 

iraška h«
Avtorica romana nam skuša 

približati razmere v iraškem režimu 
pod Sadamom Huseinom. Prebival
ci so se soočali s strogim nadzorov
anjem, aretacijami, mučenji in' likvi
dacijami. Prepovedano je bilo kri
tiziranje državne politike, stranke 
Bass in članov Sadamove družine. 
Poleg tega je bilo uzakonjeno kazno
vanje vsakršnega kriminala. Kdorje 
te prepovedi kršil, muje grozila likvi
dacija ali dolga zaporna kazen, kjer

so zapornike mučili in pohabljali. V 
takem zaporu se znajde tudi Ma
jada, iraška novinarka, ki jo aretira
jo in mučijo brez pravega razloga. 
V knjigi nam pisateljica opiše kruto 
izkušnjo novinarke, kakortudi osta
lih zapornic v celici 52.

verjetno ni potrebno posebnega poguma in še manj znanja, da v za
vetju noči razbiješ telefonsko govorilnico, kot so to storili vandali na gorn
jegrajski avtobusni postaji pred katedralo. Lokacija je  tudi sicer 
priljubljeno zbirališče nepridipravov, tako da zaradi nečistoče in odpad
kov vse skupaj bolj slabo spominja na avtobusno postajališče, kije poleg 
ostalega tudi vpadna točka za večino tujcev, ki si želijo ogledati Gornji 
Grad. Prvi vtis vsekakor ni ravno vzpodbuden, zato predlagamo vsem, ki 
jih muči odvečna energija, da si na komunalnem podjetju priskrbijo lopate 
in metle ter pri dnevni svetlobi »razsajajo« po kraju. Prepričani smo, da 
jim vtem primeru policisti ne bodo povzročali težav.

Savinjčan

Na podelitvi Viktorjev v Cankarjevem domu je Nei- 
sha osvojila zlati kipec za glasbeni dosežek.

Neisha je mlada slovenska glasbenica, ki jo 
odlikuje njena glasbena raznolikost, saj je 
obenem komponistka, aranžerka, pianistka, 
vokalistka in studijska glasbenica. Rodila se 
je leta 1982 v Ljubljani. Veselje do glasben
ega ustvarjanja je dobila od svoje družine, v 
kateri so bili vsi glasbeniki, tako oče, kot tudi 
bratje in sestri. Doma so imeli pravi mini big 
band. Kasneje seje Neisha izobraževala na 
srednji glasbeni šoli in nato na Akademiji za 

glasbo v Ljubljani, program kompozicija in klavir. Nominiranca za omen
jen viktor sta bila še skupina Siddharta in Omar Naber.

Kaj ji bolje pristoji: vloga mame ali 
striptizete ob

Pevka Madonna je 
očitno spet hotela 
preveč, saj
ni šefi zavrnili njen novi 
videospot za pesem 

Sorry kot preveč pohujšljiv in vulgaren. Ma
donna je najbrž spet hotela provocirati, kot 
zna le ona, obenem pa, kot da pozablja, 
daje iz leta v leto starejša in da so najra
zličnejša namigovanja na seks v njenem 
primeru iz leta v leto manj okusna. Videos
pot Sorry, ki gaje režiral Jamie King, bodo 
gledalci tako lahko gledali brezpohujšljivih 
Madonninih gest in namigovanj.

Skupina Atom ik Harmonik, 
ki je  svojo novo pesem Polka- 
holik

predstavila na letošnjem izboru za slov
ensko popevko Evrovizije, je za omenjeno 
pesem posnela tudi videospot.

Spotje tudi tokrat nastajal pod taktirko Jan
ija Pavca, ki je, tako kot že nekajkrat, stal na 
obeh straneh kamere. Poleg že dobro poz
nanih članov se v spotu pojavi tudi nekaj čis
to vsakdanjih likov, za vizualizacijo katerih so 
poskrbele plesalke plesne šole Nevenke 
Celare, NC Dance, ki je tudi odgovorna za koreografijo pesmi Polkaholik.

Pred kratkim  je v prepolni 
dvorani Bank Austria Halle na 
Dunaju nastop ila  slovita  
skupina Sim ple Minds,

ki je navdušila zbrano množico, saj na 
pričujoči turneji predstavlja tako skladbe 
z novega albuma kot tudi starejše uspeš
nice. Naj omenimo dejstvo, da imajo Sim
ple Minds na turneji s seboj celotno teh
niko -  ozvočenje in sceno ter luči -  in 
verjeti je tistim, ki so bili na Dunaju, daje le
ta izjemno kvalitetna. S takšno scensko 
podporo jih bomo lahko videli tudi v 

ljubljanski Hali Tivoli 8. aprila ob 20.00. Privrženci skupine bodo družno 
s pevcem Jimom Kerrom lahko zapeli uspešnice kot so Don't You (Forget 
About Me), Belfast Child, Alive And Kicking ter mnoge druge.

Alenka



KAKO POSKRBIMO ZA SVOJO VARNO PRIHODNOST

Življenjska zavarovanja -  davčni ščit

Kot smo vnaši rubriki že pisali, je 
država z novo zakonodajo, ki velja 
od prvega januarja letos, bistveno 
spremenila obdavčitev različnih 
oblik naložb. Uvedena je  tako im
enovana cedularna obdavčitev v 
višini 20  odstotkov, kar pomeni, da 
leta 2 0 0 7  dohodkov od obresti, 
dividend in kapitalskih dobičkov ne 
bomo vpisovali v dohodninsko na
poved za leto 2006.

Ker država želi stimulirati 
državljane k dolgoročnim nalož
bam, je uzakonila padajočo lestvi
co za obdavčitev kapitalskih dobičk
ov, ki se začne pri dvajsetih odstot
kih, po petih letih imetništva vred
nostnega papirja pade na 15 
odstotkov, po desetih letih se zman
jša na deset odstotkov, po 15 letih

MARJAN DENSA,
v o d ja  o d s e k a  za  g o je n je  
in varstvo  gozdov,
Z a v o d  za  g o z d o v e  S lo v e n ije ,
O E  N a za rje

Sonaravno gospodarjenje z goz
dovi je eno od osnovnih načel strok
ovnega ravnanja z gozdom. Temelji 
na naravnem obnavljanju gozdov. 
Naravna obnova gozdov pomeni, 
da se mlad gozd osnuje iz semena 
odraslega drevja iz bližnje in širše 
okolice. V Sloveniji po naravni poti 
obnovimo več kot 90  odstotkov 
gospodarskih gozdov.

Če primerjamo naravno obnovo 
gozdov in umetno obnovo, torej ob
novo s sadnjo, hitro ugotovimo, da 
ima prva veliko prednosti. V ses
tavku bomo poskušali osvetliti neka
tere od njih.

znaša pet odstotkov, po dvajsetih 
letih pa kapitalski dobiček ni več 
obdavčen.

Svetlo izjemo predstavljajo dohod
ki iz naslova življenjskih zavarovanj, 
ki so v načelu prav tako obdavčeni 
z 20 odstotki, vendar so že po de

setih letih neobdavčeni. Življenjska 
zavarovanja so na ta način postala 
nekakšen davčni ščit za vlagatelje 
oziroma zavarovance, temu pa sl
edijo tudi zavarovalnice z vedno 
pestrejšo ponudbo.

Smisel življenjskega zavarovanja 
je v zagotovitvi socialne in finančne 
varnosti posameznika ter njegovih 
najbližjih oziroma tistih, ki so od 
njega neposredno odvisni. Vsak 
posameznik ima svojo ekonomsko 
vrednost, kije (vsaj pogojno) merlji
va s pričakovanimi prihodki. Ta

ZA NARAVNO OBNOVO 
PORABIMO ZELO MALO ČASA

Za lastnika gozda je zelo pomem
ben potreben čas za delo v gozdu, 
v našem primeru obseg del za ob
novo. Čas je vse bolj dragocena 
dobrina in ni nam vseeno, kako ga 
porabimo. Največ umetne obnove 
se izvrši s sadnjo. Čas, kije potreben 
za osnovanje enega hektarja nasa
da in za njegovo zaščito, znaša v 
povprečju 50 delovnih dni (dnin). 
Vidimo, da za osnovanje takega 
nasada potrebujemo za dva debe
la meseca dela. To je ogromno časa. 
Tudi negovalna dela so v nasadih 
zaradi močne rasti grmovnega slo
ja zelo zamudna in težavna.

Pri naravni obnovi pod vplivom 
starega sestoja je obseg gojitvenih 
del za obnovo in nego in seveda tudi 
del za varslvo v primerjavi z obnovo 
s sadnjo zelo majhen. Sestoj se ob
novi sam, ponekod je treba opraviti 
samo pripravo sestoja za naravno 
nasemenitev (posek grmovnega

vrednost je sredstvo, s katerim 
lahko poravnavamo mesečne 
stroške in kupujemo razne dobrine, 
ta vrednost pa se zmanjša, če zboli
mo, se poškodujemo, postanemo 
delovno nezmožni, se upokojimo ali 
umremo.

Poleg zavarovanja in ohranjanja 
vrednosti človekovega življenja živ
ljenjsko zavarovanje omogoča tudi 
učinkovit način varčevanja, katere
ga namen je lahko dodatna poko
jnina, šolnina za otroke ali vnuke, 
zavarovanje obveznosti v primeru 
najetja kreditov ali pa nakup kakšne 
vrednejše dobrine. S sklenitvijo za
varovalne police se za daljše obdo
bje odpovemo določenemu delu 
svojih prihodkov,zato je smiselnože 
na začetku definirati namen investi
ranja.

sloja, ki onemogoča ali ovira vznik 
in razvoj podmladka). Večino ne
govalnega dela opravi narava, 
gozdar in lastnik gozda z nego 
odraslega sestoja naravne pro
cese pri obnovi samo usmerjata v 
želeno smer. V naravno pomlajen
em gozdu mladovja vsaj v večini 
primerov ni treba ščititi. Skratka, če 
znamo pravilno ukrepati, lahko ob
seg direktnih ukrepov v ohranjen
em in zdravem gozdu pri naravni 
obnovi zmanjšamo na minimum.

STROŠKI NARAVNE OBNOVE 
SO ZELO NIZKI

Pri naravni obnovi nimamo veliko 
vlaganj (dela in materialov), zato ni 
veliko stroškov. Stroški obnove s 
sadnjo so nasprotno zelo visoki. To 
je razumljivo, saj zahteva veliko 
časa in materialov (sadik in zaščit
nih sredstev). Velikokrat se zgodi, 
da je osnovanje mladega gozda s 
sadnjo dražje, kot znaša prodajna 
cena gozda enake površine.

V bistvu so "finančni učinki" nar-

Če je vaš cilj čim bolj donosno var
čevanje, ne potrebujete visoke za
varovalne vsote, sajjevtem primeru 
vaš interes, da se plemeniti čim večji 
del vplačanih sredstev, če pa ste se 
zavarovali z namenom, da na ta 
način zavarujete najeti kredit, je 
smiselno, da znaša zavarovalna 
vsota vsaj toliko, kolikor znašajo 
vaše obveznosti do banke. Vseka
kor je potrebno zavarovalno vsoto 
prilagoditi posamezniku tudi glede 
na ostale specifike, vključno 
njegovo starost.

Še nedavno tega je veljalo, da 
samske osebe ne potrebujejo živ
ljenjskega zavarovanja, saj njihova 
smrt ne bi neposredno nikogar 
ekonomsko prizadela. Z uvodoma 
omenjeno spremembo davčne 
zakonodaje so se stvari spreme
nile, poleg tega pa nekatera življen
jska zavarovanja omogočajo tudi 
zavarovanje za primer hujših bolez
ni. Več o tem boste izvedeli na brez
plačnem predavanju, ki ga bomo 
organizirali prihodnji mesec.

Franci Kotnik

avne obnove še ugodnejši. Pri nar
avni obnovi puščamo določen 
delež dreves iz starega sestoja v 
gozdu do konca obnove. Na njih 
prirašča les in to pogosto kvaliteten 
in v veliki količini. Pri naravni obnovi 
torej istočasno (in z malo dela) ob
navljamo sestoj in pridelujemo vi
soko kvaliteten les. Poleg tega je 
nega umetno osnovanih mladovij 
tudi v kasnejšem obdobju ponava
di težja in zamudnejša od nege nar
avnih.

STABILNOST, SONARAVNOST IN
PESTROST NARAVNEGA GOZDA
Pri naravni nasemenitvi je verjet

nost, da bo naravni pomladek bolj 
prilagojen na klimatske in talne raz
mere kot sadike, ki so bile vzgojene 
v drevesnici, večja. Tudi kasneje so 
naravni sestoji mehansko in bio
loško odpornejši od umetno osno
vanih. Mehanska in biološka odpor
nost sta osnova za zagotavljanje 
trajnosti gozdov in njihovih funkcij.

Z naravno obnovo zagotovimo

Naravna obnova gozdov ali 

obnova s sadnjo?

Svetlo izjemo predstavljajo dohodki iz naslova življenjskih zavar
ovanj, ki so v načelu prav tako obdavčeni z 20  odstotki, vendar so že 
po desetih letih neobdavčeni. Življenjska zavarovanja so na ta način 
postala nekakšen davčni ščit za vlagatelje oziroma zavarovance, temu 
pa sledijo tudi zavarovalnice z vedno pestrejšo ponudbo.



rastišču primernejšo in načeloma 
tudi pestrejšo drevesno sestavo. 
Pestrost pa je eno od osnovnih 
"orodij" narave, torej tudi gozda, 
vsaj na določenih rastiščih. Če se v 
naravnem mešanem gozdu ozrete 
okrog in preštejete drevesne vrste, 
kijih poznate,jih hitro naštejete de
set in več. Drugače je seveda v kak
šnem smrekovem nasadu. V Slov
eniji je naravno razširjenih (avto
htonih) 71 drevesnih vrst. Seveda 
vse ne rastejo vsepovsod (so ras- 
tiščno pogojene) in tudi njihov delež 
v gozdu je zelo različen. Nekatere, 
npr. tisa, brek, jelka in brest so zara
di redkosti ali bolezni tudi ogrožene. 
V naravno osnovanem sestoju je

MARIJA JURAK TROGAR
svetovalka za  p rehrano

V časopisih in na internetu bere
mo zastrašujoče podatke, daje pri 
populacijah prebivalcev v razvitih 
deželah za 70 odstotkov obolenj 
kriva nepravilna prehrana in pov
zročitelj 50  odstotkov obolenj je 
prekomerna prehrana. Nezdrava 
je tako nepravilna kot prekomerna 
prehrana (vsebuje tudi zdrava hra
nila, vendar v nepravilnih kom
binacijah in količinah). Največji ab
surd našega časa pa je, da manjše 
ali večje skupine ljudi, ki sicer ne živ
ijo v pomanjkanju ali celo živijo v 
velikem izobilju, obolevajo zaradi 
deficita posameznih hranil, najpog
osteje vitaminov in mineralov.

KAKO JETO MOGOČE,
ko pa smo ljudje vendar razumna 

bitja, ki se lahko vsega naučimo, 
torej tudi pravilnega prehranjevan
ja? Problem je zelo kompleksen in 
rešitve zanj so zelo enostavne, a 
modernemu človeku zamegljene, 
prikrite, pogosto težko razumljive 
zaradi različnih potreb, katerih za
dovoljevanje ga motivira pri njegov
em vedenju.

Problem nezdrave prehrane je 
temeljni problem, ki gaje povzroči
la razvita družba s svojim lovom za 
profitom, z globalizacijo trgov, z

delež ogroženih in manjšinskih - 
"minoritetnih" vrst večji. Mnoge 
drevesne vrste (češnja, brest), ki so 
v naših gozdovih v premajhnem 
deležu, imajo pa za predelavo zan
imiv les. Če v svojem gozdu njihov 
delež povečamo, lahko vzgajamo 
več različnih vrst tržno zanimivega 
lesa.

Res so minili časi, ko smo v večini 
gozdov sadili predvsem smreko. 
Kljubtemu pa je izbor drevesnih vrst 
za sadnjo v primerjavi z naravno 
obnovo reven, saj bomo veliko veči
no sadnje opravili s štirimi drevesn
imi vrstami.

Zagotovo lahko trdimo, da z umet
no obnovo k pestrosti naravne ses-

vsiljivo »demokratizacijo« na vseh 
področjih. Človek je družbeno bitje 
in danes ga družba več ne bo pusti
la, da živi kot nedružben. Večina lju
di se zaradi pritiskov družbe in la
godnega življenja tej družbi v celoti 
prilagodi, skuša vse bolj uživati tudi 
med delom, ker ga k temu usmerja 
družba, vse manj časa namenja 
telesni aktivnosti (duh je močan, a 
meso je slabotno), ker mu pač pri
manjkuje časa zaradi pehanja za 
dobrinami,s hrano pa nezadovolju- 
je več le temeljnih fizioloških potreb 
(potreba po preživetju).

Moderna potrošniška družba 
vpleta prehrano v zadovoljevanje 
vseh nivojev človekovih potreb (po 
Maslowu poleg fizioloških potreb še 
potrebe po varnosti, potrebe po 
pripadnosti in ljubezni, potreba po 
spoštovanju, potreba po spozna
vanju, estetske potrebe, potreba po 
sam oaktualizaciji), samo da 
doseže profit (danes je ta zlasti na
menjen posameznikom), žrtve pa 
so seveda spet ljudje. Lahko bi rekli, 
da družba za ceno svojega obstoja 
uničuje samo sebe.

Vendar imajo posamezniki, ki so v 
večji meri deležni dobičkov, več 
znanja, da prefinjeno uživajo bolj 
zdravo hrano, več možnosti, da 
obdržijo telo in duha v boljši kondic
iji, več denarja za zdravljenja... Vse 
to pa si v veliki meri pridobijo prav 
zaradi potrošništva, v katerega 
agresivno oglaševanje danes sili 
množice na vsakem koraku, v 
vsakem trenutku.

KDO SKRBI ZA NAŠE ZDRAVJE?
Od države, ki rabi ogromno sred

stev in jih lahko dobi zlasti s pobiran-

tave drevesnih vrst ne prispevamo. 
Sadimo predvsem zato, da po
spešujemo lesno funkcijo gozdov, 
pozabljamo pa na vse druge. Zato 
naj lastnikom gozdov ne bo odveč, 
kojim revirni gozdarji svetujejo, naj 
v svojem gozdu posadijo tudi kak
šno lesniko, drobnico, na gozdnem 
robu pa čremso.

KDAJ BOMO GOZD OBNAVLJALI 
S SADNJO?

Prednosti naravne obnove so 
očitne, zato naj bi umetno obnovo 
uporabljali še v manjšem obsegu 
kot do sedaj. V večjem delu Sloven
ije so gozdovi potencialna vegetac
ija. To pomeni, da se praktično pov
sod lahko gozd obnovi sam. Le do-

jem davkov, ne moremo pričakova
ti, da bo zavirala ponudbo kakršnih 
koli nepotrebnih produktov. Seve
da pa namenja sredstva tudi za 
izobraževanje in osveščanje. V beli 
knjigi o šolstvu poudarja kot izhod
išče našega izobraževalnega siste
ma pluralizem mnenj in vednosti, 
enakost, demokratičnost.

Torej se mora človek sam odločiti, 
kako bo živel, kaj bo jedel, kaj bo 
delal, koliko se bo gibal, skratka sam 
mora skrbeti za svoje zdravje. Če pa 
tega ne zna ali ne zmore, je pa tu 
»domača lekarna« raznoraznih far
macevtov, potem pa še zdravila na 
recept, ki so izredno »profitabilna« 
(kar poglejte farmacevtske deln
ice), v skrajni fazi pa še razna 
zdravilišča in »hospitalna« zdrav
ljenja. Ko boste naslednjič šli v boln
ico in boste zaradi kakšne (enos
tavne) preiskave odležali tam noč, 
poglejte račun. Po začetnem šoku 
boste začeli ustvarjalno razmišljati 
in mogoče boste dobili kako zani
mivo idejo.

POMEN ZDRAVJA ZA 
KVALITETNO ŽIVLJENJE

Za kakovost posameznikovega živ
ljenja je zdravje po pomenu brez dvo
ma na prvem mestu. Človek, ki hoče 
zdravo živeti, za to potrebuje določe
na znanja. Še nikoli ni bilo znanje 
človeštvu v razvitih deželah tako 
dosegljivo kot prav danes. Gre za pra
vo poplavo informacij, ki sijih lahko 
pridobivamo na vsakem koraku. 
Problem pa je, kako te delce povezati 
v usklajeno, smiselno celoto.

Še vedno je veliko ljudi, ki se glede 
prehrane izobražujejo zgolj s po
močjo televizije. Pri tem žal ne s

volj časa mu moramo dati. Lep 
primer za toso opuščene kmetijske 
površine, ki se zaraščajo. Zato se po 
naravni poti obnovijo tudi razvred
noteni in opustošeni gozdovi. Pri 
intenzivnem gospodarjenju seveda 
nimamo dovolj časa ali potrpljenja 
čakati, da narava opravi svoje.

Umetno obnovo bomo uporabljali 
predvsem na površinah, kjer narav
na obnova ni povsem uspela (nep
rimerno naravno mladje, del površ
in nepomlajen) in v sestojih, ki so jih 
prizadele naravne ujme (snegolo- 
mi), na požariščih, na žariščih pod
lubnikov ali tam, kjer smo nepravil
no gospodarili in s tem ogrozili 
delovanje gozda.

pomočjo izobraževalnih oddaj, pač 
pa s pomočjo reklamiranja, kije vse 
bolj agresivno. Pogosto pa so tudi 
»izobraževalne oddaje« o prehrani 
namenjene pospeševanju porabe 
določenih prehranskih proizvodov, 
kar je s stališča družbe seveda ra
zumljivo. Na primer: pospeševanje 
porabe mleka kot temeljnega živila 
zdrave prehrane za staro in mlado, 
zato ker je naša država ogromno 
sredstev vložila v pospeševanje 
živinoreje -  govedoreje s prirejo 
mleka in zdaj je to mleko treba ko
ristno porabiti, tudi za ceno alergij 
in laktoznih intoleranc, dokler 
posamezniki tega ne ugotovijo 
sami ali s pomočjo zdravstva.

IZOBRAŽEVANJE ZA
ZDRAVO ŽIVLJENJE

Moderni človek potrebuje poleg 
vseh znanj, ki mujih razvita informa
cijska družba ponuja in jih zahteva 
od njega, tudi vseživljenjsko učenje 
oz. izobraževanje na področju 
zdravega življenja. Pomemben 
temelj za to izobraževanje pa so 
osnovna znanja o ustroju človeko
vega telesa in delovanju preb
avnega sistema, temeljna znanja o 
vrstah hranil in njihovi sestavi, preb
avljanju in presnovi, o načinih pre
hranjevanja, o sestavi obrokov, o 
vrstah prehrane in vplivih prehrane 
na zdravstveno stanje zdravega in 
obolelega človeka.

Vsa ta znanja je vsak član družbe v 
svojem življenju že nekje imel 
možnost dobiti, vendar nepovezana, 
morda pred davnimi leti. Malokdo od 
nas bi znal znanje iz osnovne šole 
sam, brez vodenega študija, ust
rezno dograjevati skozi življenje.

Hrana za zdravje



ŠPORTNO DRUŠTVO DRETA KOKARJE

Praznika zamenjal Flere
Po mnenju članov Športnega društva Dreta Kokarje v preteklem letu ni 

manjkalo različnih športnih aktivnosti. V  zimskem obdobju so se rekrei
rali v nazorski športni dvorani in se udeležili odbojkarskega turnirja. 
Spomladanski čas so namenili urejanju športnega prostora na Lazah in 
že tradicionalnemu pohodu na Čreto.

Dosedanjega predsednika Jožeta Praznika (levo) je 
Flere (foto: Marija Šukalo)

Pripravili so ligo malega nogometa 
inse vtem preizkusili tudi všmartnem 
ob Dreti. V poletnem času so v 
sodelovanju z domačimi gasilci 
poskrbeli za ograjo na športnem 
centru. Jeseni pa je bila na vrsti ko
šarka -  igra v trojkah. Pripravili so 
tudi vaške igre, ki so se jih udeležile 
ekipe vseh krajevnih skupnosti v 
nazorski občini.

Letos jih v zimskih mesecih čaka 
rekreacija, organizirali bodo 
squash turnir. Čaka pa jih tudi še 
nekaj investicij. V načrtu imajo 
postavitev mrež za odbojko, napel
javo vode v športni objekt na Lazah 
in izgradnjo sanitarnih prostorov.

Na občnem zboru, ki so ga pripravili 
v nekdanjem zadružnem domu v 
Kokarjah, so se dotaknili tudi proble
ma obveščanja in pripravili volitve v 
upravni odbor. Dosedanjega preds
ednika Jožeta Praznika je zamenjal 
Stane Flere. Ob izvolitvi se je Flere 
zahvalil za zaupanje in zatrdil, da se 
bo za dobrobit društva trudil po svo
jih močeh. Flere je prepričan, da ga 
pri tem nečaka lahka naloga, saj ima 
večina članov prosti čas le ob viken
dih. A ob pomoči novoizvoljenega 
upravnega odbora in podpori vseh 
članov bodo uspeli uresničiti zastav
ljene smernice.

Marija Šukalo

LUČE

Vztrajnostni smuk zn

Preteklo soboto je pod Podvezakom v Lučah potekalo tradicionalno tek
movanje v smuku. Domačini na kmetiji Planinšek so ponovno pripravili
izvrstno progo za ljubitelje hitrosti.

Na štirikilometrski progi seje preiz
kusilo več kot 50  tekmovalcev iz 
vse doline. Kljub temu da so bile 
povprečne hitrosti najboljših tek
movalcev okrog 50 km/h, kar je za 
smukaške tekme sorazmerno niz
ka hitrost, so tekmovalci na cilj pri

hajali zelo izčrpani, saj so poizkušali 
čim dalj časa ostati v najbolj aerod
inamičnemu položaju. To je zaht
evalo od tekmovalcev dobro kon
dicijsko pripravljenost, velik vpliv na 
rezultat pa je imela tudi prava izbira 
smučarskih maž.

Najboljši čas proge je postavil 
Jelko Suhoveršnik iz Gornjega 
Grada, kije za 4 km potreboval nekaj 
sekund več kot 5 minut. Zmagoval
ci posameznih kategorij so bili: Na

taša Bokal, Špela Kumer, Rafko 
Kerznar, Jelko Suhoveršnik, Matej 
Ribič, Kristjan Škrubej ter Rok Kum
er.

Matej Ribič

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Deklite uspešno zaključile 

tekmovanje
V Braslovčah je prejšnjo soboto 

potekal tretji odbojkarski turnir v 
mali odbojki, na katerem so nasto
pile tudi deklice OK KLS Ljubno. 
Ljubenske odbojkarice so se 
pomerile z vrstnicami iz Braslovč in 
Prebolda in tekmi izgubile z 1:2, 
ekipo Fibernet iz Šempetra pa pre
magale z rezultatom 3:0.

Turnir v Braslovčah je bil za dek

lice OK KLS zadnji v tem tekmoval
nem ciklusu, v katerem so med de
vetimi ekipami zasedle peto mesto. 
Za mlade ljubenske odbojkarice je 
omenjena uvrstitev dobra vzpod
buda, saj so na turnirjih prikazale 
dopadljivo igro, kar predstavlja ga
rancijo za tekmovalne uspehe tudi 
v prihodnje.

Franjo Atelšek

ROKOMET

Repenšek in Požežnik sodita 
polfinale lige prvakov

Po zaslugi mednarodnih roko
metnih sodnikov Darka Repenš- 
ka in Janka Požežnika, letošnje 
polfinale evropske lige prvakov v 
moški konkurenci vendarle ne bo 
minilo brez slovenskih pred
stavnikov. Repenšek in Požežnik 
sta namreč nominirana za sojen
je povratne tekme med španskim 
Portland San Antoniom in

madžarskim Veszpremom (Fo- 
tex), ki bo prvega aprila v Pamplo- 
ni. Naša sodnika sta se nominac
ije zelo razveselila, saj se zaveda
ta, da je  to novo priznanje njune
mu in slovenskem sojenju, hkrati 
pa to polfinale odtehta vsa finala 
drugih pokalnih tekmovanj, ki sta 
jih v preteklih letih že sodila.

KF
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1. SLOVENSKA FUTSAL LIGA ■ 18. KROG

Konec rednega dela, sedaj gre zares!
Končan je redni del v 1. slovenski 

futsal ligi, kjer smo spremljali vzadn- 
jih letih daleč najbolj izenačeno in 
zanimivo prvenstvo. »Dream team« 
iz Zagorja je upravičil vlogo glavnega 
favorita in prepričljivo osvojil prvo 
mesto, na drugo se je dokaj 
presenetljivo prav v zadnjem krogu 
prebilo moštvo iz Nove Gorice, obe 
ekipi pa v končnici za naslov prvaka 
čakata zmagovalca srečanj med 
Oplast Kobaridom in Sveo Lesno Lit
ijo ter Tomi Press Bronxom in Do
bovcem. Za nas pa bo bržkone na
jbolj zanimiv »play out«, kjer se bodo 
Nazarčani v boju za obstanek borili s 
Puntarjem in Tomažem, iz lige pa je 
že izpadel Extrem.

Nov način končnice omogoča 
prvim šestim ekipam, da se vmeša
jo v boj za prvaka, sedmo-, osmo- in 
devetouvrščene pa bodo po 
dvokrožnem sistemu med seboj 
izločile še enega. Po doseženih 
uvrstitvah so v najboljšem položaju 
Tolminci, ki nesejo s seboj štiri točke 
limita, Nazarčani bodo končnico 
začeli z dvema, v najslabšem  
položaju pa so Ormožani brez točk.

Sedaj gre zares in varovanci tren
erja Delamee se tega dobro 
zavedajo in niti ne pomišljajo na 
najbolj črn scenarij - izpad iz lige. 
Naredili bodo vse, da tudi v nasled
nji sezoni ostanejo v elitni slovenski 
konkurenci in upamo, da jim bo to

JU-JITSU KLUB SAMURAJ

Dobri nastopi na državnih 

prvenstvih

Na državnem prvenstvu v duo-sistemu sta mešani par, v sestavi 
Gašperja Plevela in Petre Plavčak, osvojila odlično drugo mesto

V nedeljo, 12. marca, se je v telo
vadnici Osnovne šole Globoko odv
ijalo državno prvenstvo v duo-sis- 
temu in državno prvenstvo vju-jitsu 
borbah za mladince. Obeh prven
stev seje udeležilo deset članov Ju
jitsu kluba Samuraj iz Gornjega 
Grada. Na tekmi je sodil tudi član 
kluba, sodnik Ivo Ermenc.

V kategoriji mlajših mladink do 62 
kg je Anja Rakun z borbenostjo os
vojila srebrno odličje. Tadej Debel
jak, ki seje prvič preizkusil vju-jitsu 
borbah, je dobro nastopil in v kate
goriji mlajših mladincev do 73 kg 
zasedel tretje mesto. Prvič je na ju
jitsu borbah nastopil tudi Rok Rup, 
kije s svojo borbenostjo v kategoriji 
mladincev do 73 kg osvojil tretje

mesto. Med mlajšimi mladinci sije v 
kategoriji do 60  kg Matic Benda 
priboril peto mesto. Z uspešnimi 
borbami so nadaljevali mladinci 
Samuraji. V kategoriji do 77 kg sta 
se za dobro uvrstitev borila David 
Stergar in Rok Purnat. David se je 
uvrstil na sedmo, Rok pa na deveto 
mesto.

Istočasno je na drugem tatamiju 
potekalo državno prvenstvo v duo- 
sistemu, kjer je barve kluba v član
ski kategoriji zastopal ženski in me
šani par. Ženski par, v sestavi An
dreje Čuk in Petre Golmajer, in me
šani par, vsestavi Gašperja Plevela 
in Petre Plavčak, sta osvojila odlični 
drugi mesti.

tudi uspelo. Prvo tekmo bodo odi
grali vTolminu.

Zadnji krog pa so »graščaki« gos
tovali v Litiji in z oslabljeno ekipo vi
soko izgubili. Prepričani so bili, da se 
v končnico prenašajo kartoni, zato 
so svoje ključne može pustili doma,

naslednji dan pa so dobili obvestilo, 
da se bodo vsi kartoni, tudi parni, 
izbrisali. Še ena neslana in neodgov
orna poteza vodstva tekmovanja, ki 
v letošnji sezoni ni bila edina in na to 
temo bo na koncu še veliko polemik.

Franjo Pukart

Varovanci trenerja Delamee bodo naredili vse, da tudi v naslednji 
sezoni ostanejo v elitni slovenski konkurenci (foto: UK)

KMN Svea Lesna Litija : KNIN Nazarje Glin IPP- 
AM Miklavc 7:1 (3:0)

litija. Športna dvorana. Gledalcev: 300. Sodnika: Silvo Borošak in Niko 
Vivod. Delegat: Franci Ahčin.

Strelci: 1:0 Osredkar (8), 2:0 Osojnik (13), 3:0 Horvat (20), 4:0 Derviše- 
vič (26), 5:0 Maycon Xavier De Paiva (28), 6:0 Kristan (34), 6:1 Presečnik 
(36), 7:1 Osojnik (37).

KMN Svea Lesna Litija: Kazič, Horvat, Osredkar, Avdič, Vrhovec, Kristan, 
Ereiz, Derviševič, Tokič, Frančiško Kelson Miranda, Maycon Xavier De Pai
va, Osojnik.

KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc: Podpečan, Vreš, Kroflič, V. Kugler, K. 
Šemenc, J. Šemenc, Banovšek, Presečnik, Predovnik, Tratnik.

Rumeni kartoni: -
Igralec tekme: Miha Osojnik (KMN Svea Lesna Litija).

Rezultati zadnjega kroga rednega dela:
Svea Lesna Litija : Nazarje Glin IPP-AM Miklavc 7:1
Tomi Press Bronx : Gip Beton MTO 4:1
Dobovec : Oplast Kobarid 3:4
Puntar : Tomaž 9:3
Slovenica AG Kravos : Extrem Ribnica 12:4

Lestvica po rednem delu prvenstva:
1. Gip Beton MTO 18 14 1 3 92:53 (39) 4 3
2. Slovenica AG Kravos 18 9 3 6 66:62 ( 4 ) 3 0
3. Oplast Kobarid 18 9 3 6 60:45 (15) 3 0
4. Tomi Press Bronx 18 9 2 7 64:55 ( 9 ) 29
5. Dobovec 18 8 4 6 74:63 ( 11) 2 8
6. Svea Lesna Litija 18 8 4 6 77:63 (14) 2 8
7. Puntar Tolmin 18 8 2 8 64:66 (-2) 2 6
8. Nazarje Glin IPP-AM Mik. 18 5 4 9 59:65 ( -6) 19
9, Tomaž Ormož 18 3 3 12 46:84 (-38) 12
10. ŠD Extreme Ribnica 18 3 2 1 3 55:101 (-46) 11

Barbara Virant



Zahvala za brezplačni računalniški tečaj
Končali smo 30-urni tečaj raču- mostojno učenje v Nazarjah. Mir- 

nalništva, ki so ga finančno podpr- jana Šibane, Ivan Purnat in Ber
li LU Velenje, OŠ Nazarje (g. Anton narda Matko so nam podelili 
Smrke) in Občina Nazarje. Tečaj je priznanja za opravljeni računalni-
s privlačnim pedagoškim pris- ški tečaj. Med podelitvijo so nas 
topom vodila gospa Bernarda spremljale čudovite fotografije s 
Matko, tako da smo z lahkoto us- tečaja, katerih umetnik je bil Jože 
peli pridobiti novo znanje, hkrati Miklavc, 
pa nam je vzbudila željo po nad- Vesel zaključek je bil odraz prijet- 
aljnjem računalniškem »razisko- nega tritedenskega druženja, med 
vanju«. Tako seje Zg. Savinjska doli- katerim smo spletli tudi nove pri-
na obogatila s 24 računalniško jateljske vezi. 
pismenih nadebudnežev. Tečajni- Lidija Šinkovec
ki in organizatorji smo se zbrali na Tratnikova ulica 11
zaključni podelitvi v Centru za sa- Nazarje

Takih pa ni
Pa smo dočakali tudi to. Menda se 

med nami sprehajajo nadljudje, ki 
nam krojijo in grenijo življenje, pov
rhu tega pa še nič ne delajo. O pač, 
kot ste zapisali g. Sašo, nam bodo 
prav ti v prihodnje ponujali preste v 
kahlah. To pa je res nezaslišano. 
Vendar pa vasje vtem primeru pre
hitel čas g. Sašo.

Nekoč smo res imeli ljudi, ki so nam 
vladali in so se ob tem obnašali, kot 
da so nadljudje. Bili so pomembni 
popotniki skozi čas, tako da jih je 
zapisala zgodovina in jih pomnijo 
narodi, katerim so vladali. Njihovo 
vladanje je bilo ideološko enosmer
no, večkrat tudi nasilno in brutalno, 
a se ljudstvo nikdar ni vprašalo o 
pravičnosti takega početja. Za tako

Izkoristili so avtizem
Kot domačinka in bivša učiteljica 

kraj in ljudi dobro poznam. Še ved
no sem povezana z njimi in mi mar
sikaj, kar jih moti, povedo in me s 
tem tudi obremenijo, saj menijo, da 
je potrebno popraviti. Nekaj gen
eracij otrok sam učila, imela je vsa
ka ura vzgojni smoter. Tudi družina 
je dolžna svojim otrokom privzgo
jiti srčno kulturo in poštenje, zato 
ne razumem, da so mnogi iz 
krščanskih družin, ki vendar bi 
morali biti vzgojeni po moralnih 
vrednotah desetih zapovedi, ki naj 
bi jih upošteval vsak povprečen 
katoličan pa so prav ti nedovzetni 
za pozitivne vrednote, ker očitno 
mislijo, da se po njih pretaka plava 
kri.

Žal bom morala povedati tudi 
nekaj o svoji družini. Pravijo: kdor 
ne zna ceniti preteklosti, bod
očnosti vreden ni. To lahko pome
ni na zgodovino ali na trud staršev,

nerazumevanje in zaspanost ljud
stva so poskrbeli specialisti za 
pranje možganov, ki so bili odlični 
terenski delavci. Njihova metodika 
dela ni poznala moralnih norm, niti 
pozitivnih življenjskih vrednot, kijih 
je človeštvu podarila narava. Enos
tavno so bili sužnji diktata, in se niso 
zavedali grenkobe svojega razuma. 
Njihovi šefi (nadljudje), pa se za to 
niso kaj prida menili.

Tako je to g. Sašo. Vendar pa 
Zamernik in Presečnik to vseka
kor nista. Da pa ste ju vpletli v svoj 
članek, pa tudi ni najbolj primer
no.

Jože Ugovšek 
Lenart 14 

Gornji Grad

za gradnjo elektrarne
ki so ustvarili pogoje za življenje. 
Žalosti me moja družina. Še smo tr
ije, eden od bratov se je smrtno 
ponesrečil in pustil štiri mladoletne 
otroke. Sestra je takoj ukrepala. 
Poslala je eno od mater, da se gre 
odpovedati na Center za socialno 
delo, dedovanja njenih otrok. Po
tem je odstranila mejnike iz 
parcele, ki je  bila nam enjena  
pokojnemu bratu. S tem je poka
zala svojo nepismenost in opera
tivno nesposobnost. Tako ravnan
je kaže na hibo ali diagnozo avtiz
ma, ki je značilen za duševno za
ostale ljudi, saj so zelo racionalni 
in vedo kaj je njim v prid ter znajo 
potegniti korist zase. Sestra kako, 
da ne razumeš in se ne zavedaš 
težkega življenja in trpljenja ter 
nečloveškega truda našega oče
ta, daje ustvaril pogoje za naše živ
ljenje? Vsi imamo po njegovi zas
lugi korenine na premoženju, ki ga

je s težavo ustvaril. Sama z lastnim 
delom nisi bila sposobna nič ust
variti, starše si pa znala prisiliti, da 
so ti zapisali posest, kar je hiba tvo
jega duševnega stanja z imeno
vanjem avtizem. Vsi imamo kore
nine na posesti in smo v prednosti 
pred tujci. Niti hčeri in zetu jih ne 
privoščiš. In kje so pokojnega bra
ta prihranki? Spomni se, ko sem te 
opozorila, da ne ravnaš prav in je 
hči odgovorila, da ste jih porabili. 
Tebe je takrat zlomilo in pričela si 
brcati, Mi bi morali biti ponosni na 
svojega ustvarjalnega očeta, mor
ali si bi pomagati in ne sovražiti in si 
povzročati težav. Tvoje duševno 
stanje izkoriščajo nepošteni ljud
je.

Ko sem še nekomu od prizadetih 
v tej zgodbi obzirno povedala dog
odke zadnje vojne, v kateri je bila 
rdeča nit, da otroci nismo krivi, če 
seje med vojno kaj hudega zgodi
lo, da pa moramo vse slabe stvari 
v življenju spreminjati v dobro. 
Namesto, da bi se z mano pogovo
ril, je šel k advokatu in dobila sem 
grozilno pismo. Žalostno od mladih 
intelektualcev, da nočejo razumeti 
dejstev, znajo pa grabiti neo
pravičene stvari. Nekateri ne zna
jo ničesar ceniti. Ker si premoženje 
pridobijo na lahek način, ga hoče
jo povečati, da izkoristijo tudi du
ševno zaostale ljudi ali mladoletne 
otroke za podpise za svoja do
voljenja. Peljali so otroke k no
tarjem, pravtako sestro, da so pod
pisovali njim na kožo napisane 
pogodbe, kijim niso bile prebrane. 
Osebe niso imele niti dokumentov 
o identiteti. Koje bilo podpisano, so 
pogodbe razmnožili in jim jih dali. 
Zelo so se Germelji izogibali mene, 
niti z vašim avtobusom se nisem

Psi napa«
Letošnja zima nas je s svojo debe

lo snežno odejo in mrazom  
presenetila, tako ljudi kot živali. 
Posebno divje živali v tem visokem 
snegu težko pridejo do hrane. Lov
ci jim lahko pomagamo le na 
skromen način. Najboljše za divjad 
je, da ima vtem kritičnem zimskem 
času mir, vendar na žalost po 
opažanjih lovcev in tudi drugih na 
terenu ni tako. Vse prevečkrat se 
zgodi, da od zime onemoglo divjad 
preganjajo psi, ki so brez nadzora 
svojega gospodarja. V globokem 
snegu je divjad zelo počasna, ker 
seji zaradi tankih nog udira sneg

smela peljati. Snaha je vrnila poš
to, ki ni bila namenjena njej, ampak 
tastu in tašči in hudo žalila. Če smo 
eni potrebni psihiatra, bi bilo za 
druge prav, ki hočejo preko trupel 
bogateti, da bi se pri njih oglasil krim
inalist. Kako ste mogli dati našo 
namembnost hčeri bogatih kme
tov, ko njen mož, škofijski usluž
benec meni ni priznal niti 2 m funk
cionalnega zemljišča, ki bi ga plača
la. Čudim se, da škofija dovoli svo
jim uslužbencem, ko imajo že več 
kot potrebujejo, da na račun revnih 
bogati, ko so vendar dejali, da ne 
bodo povzročali novih krivic.

Pri nas je vse mogoče, ker ni vz
postavljen red na vseh nivojih pri 
ljudeh in oblasteh. Oblastje strast, 
ne le to ampak celo droga in je že 
na najnižji stopnji korupcija, ki se 
nadaljuje na Upravnih enotah, saj 
trde, da se ne da nič pomagati. 
Seveda se ne da, ker nimajo volje 
in ker vrana vrani ne izkljuje oči. 
Vse se da, če se hoče. Kje ste po
slanci, da bi kontrolirali Občino in 
Upravno enoto, kjer se redijo bi
rokrati? Taki, ki ne delajo dobro, bi 
morali prepustiti delo pravičnejšim 
uslužbencem.

Tisti, ki doživljajo krivice razume
jo in pritrdijo, da v dolini vladajo 
nadljudje ali mali bogovi in nam kro
jijo usodo. Demokracija je le na pa
pirju, vlada pa krivična birokracija. 
Oblast sili v kruti kapitalizem. Tisti 
starši, ki pošljejo pismo nazaj, 
nepošteno gledajo na osvajalske 
želje svojih otrok. Kdor noče 
poznati preteklosti, bodočnosti 
vredni niso. Največ zaupanja  
imam v policijo, novinarje in veter
ino in so mi edini v tolažbo.

Marija Drstvenšek 
Raduha 64, Luče

i jo divjad
veliko bolj kot psom, tako da psi srne 
zlahka ujamejo. V letošnji zimi smo 
lovci Lovske družine Luče dosedaj 
našli že ostanke 8 komadov srnjadi 
in enega jelenjega teleta, ki so jih 
poklali psi. To število je zagotovo 
večje, ker je nemogoče najti os
tanke vseh poginulih živali.

Ker zime še ni konec, naprošamo 
vse lastnike psov, da jih ne spušča
jo ven na prosto. Tudi pes, ki nikoli še 
ni preganjal srne, se bo v situaciji, 
da srno zlahka ujame, težko 
odpovedal svoji plenilski naravi. 
Ugodna prilika lahko prebudi zver v 
še tako prijaznem hišnem čuvaju.



P isma  bralcev, Č r n a  k ro nik a , Z ahvale, O bvestila , O glasi

Hkrati pa vse lastnike psov tudi 
opozarjamo na določila Zakona o 
divjadi in lovstvu, ki v 35. členu 
določa, da je spuščanje psov v 
prosto naravo brez nadzora pre
povedano in da lastnik odgovarja 
za škodo na divjadi, ki jo pes pov
zroči. 77. člen istega zakona pa za 
ta prekršek določa za posamezni

ka kazen v višini od 100.000 do
300.000 SIT.

Zato še enkrat vsem lastnikom 
psov polagamo na srce: imejte svo
jega psa pod nadzorom! Divjadi 
boste prihranili trpljenje, sebi pa 
neprijetnosti!

Peter Podkrižnik 
Lovska družina Luče

Hvala in nasvidenje 
Beli zajed

Učitelju smučanja Janiju Sedovšku pa tudi Luki in Simonu 
sporočam, da se prihodnjo zimo spet vidimo na Golteh. 
Do takrat se jim zahvaljujem za vse, kar so me naučili letos. 
Vodji smučarske šole Beli zajec - Bojanu Napotniku hvala 
za prijazne besede in priznanje o uspešno opravljenem 
smučarskem tečaju.

Andraž Rosenstein

V SPOMIN

24. marca mineva osem let, odkar med nami ni več 
našega ljubega dedo j a

F ranca  KOTNIKA
Hvala vsem, ki se spominjate nanj in mu prižigate svečke.

Njegova družina

Tel.: 03/700-14-85, Gsm: 041/613-269

ROPOTAR Ivan  s .p .
_____________________________ ŠEMPETER, Starovaška ul. 12_______________________________

Č R N A  K R O N I K A

•  VLOMILEC PRI KOVAČU
Ljubno ob Savinji: 14. marca so bili policisti obveščeni o vlomu v 

kovačijo na Ljubnem. Neznanega storilca pa je očitno samo zanima- 
„  lo, kako izgleda notranjost, saj ni ničesar odnesel.

•  VROČEKRVNEŽ
Rečica ob Savinji: 18. marca so morali policisti v stanovanjski hiši v 

okolici Rečice kar dvakrat posredovati. Očitno vinjeni kršitelj je grozil 
domačim. Ker je bilo pričakovati, da bo s svojim početjem nadaljeval, 
so policisti zoper njega odredili pridržanje do izfreznitve,

•  VLOM V VRTEC
Ljubno ob Savinji: V dneh vikenda je bilo vlomljeno v prostore vrtca 

na Ljubnem ob Savinji. Storilecje odtujil TV sprejemnik in DVD predva
jalnik in s tem povzročil za 70.000 tolarjev materialne škode.

•  KONEC ZABAVE
Radmirje: 18. marca zvečer so policisti skupaj s pristojnimi inšpekc

ijskimi službami opravili nadzor na javni prireditvi v Radmirju. Lastnik 
oziroma organizator prireditve ni prijavil, zato sojo policisti prekinili. 
Zoper lastnika sledi kar nekaj ukrepov, tako s strani policistov, kakor 
tudi inšpekcijske službe.

Policisti ob tem opozarjajo organizatorje javnih prireditev na določi
la Zakona o javnih zbiranjih. Slednja določajo, da mora biti vsaka pr
ireditev policistom prijavljena vsaj pet dni pred pričetkom. Policisti bodo 
z nadzori prireditev nadaljevali tudi v prihodnje.

ÉM V življenju veliko siprestala,

j r  % m očna vera Te pokončno  j e  držala.

J m  - | | Sedaj tiho si odšla v onostranstvo,
_ I■ i k jer n i gorja.

ZAHVALA

ob izgubi drage mame

Neže KOROŠEC
iz Lepe Njive 

(7.1.1917 - 14.3.2006)

Vsem, ki ste jo pospremili k zadnjemu počitku, prinesli sveče, cvetje in 
darovali za svete maše ter cerkvene potrebe, se iskreno zahvaljujemo.

Žalujoči: Nežka, Tone injože z družinami

MORANA POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
Aleksander Steblovnik s.p. Parižlje 11 c Braslovče

Telefon: 7000-640



(fi) p ilo ta  z a  popočii’ sc it
Preberita naše nasvete v 

Prilogi za poročit se it, da 
boste mogoče največji ko
rak v vašem življenju nare
dili dovolj trdno, da vas ne 
bo spodneslo.

Priporočamo vam, da si 
naredite zapiske, da kaj ne 
pozabite.

“Kje si z  mislimi, draga?” 
vpraša Cene zamišljeno Ivico.

“Na sobotni poroki.”
“Kdo pa se ženi? Kaj niso vsi 

najini znanci že poročeni?”
“Midva še nisva, butec!”

Na poroko se je potrebno 
pravočasno začeti pripravlja
ti, tudi če neveste ali ženina 
še nimate ugledanega.

Dekle, ki se pripravlja na velik 
dogodek, vpraša starejšo sest
ro: “Misliš, da je mesec dni 
priprav za poroko dovolj?”

“Dvomim, jaz si bom vzela 
najmanj dve leti.”

“Ampak, saj ti si že poročena! 
In moža si vzela po dveh tednih 
poznanstva!”

“To je  bila pač moja prva po
roka.”

Izberite primerno lokacijo 
za poroko.

“Jaz se bom ženil na vlaku,” 
reče Lovro na bratovi poroki. 
“Nevestina starša bosta kupila 
karte in poročila se bova na poti 
v neznano, kar je  zelo simbolič
no.”

“Enkratna ideja!" Z njim se 
strinja najmlajši, tudi neporo
čeni brat. “Zdaj se tudi ja z  ho
čem poročiti na vlaku!”

“Tudi zaradi simbolike?”
“Ja, in to zato, ker lahko ve

dno presedeš.”

Poskrbite za dobro glasbe
no vzdušje na svoji poroki. 
Ne glasno -glasbeno!

“Moji starši poslušajo rock, 
tvoji pa domačo zabavno glas
bo,” razmišlja bodoča mladopo
ročenka. “Kakšen band bi si 
naročila, da nam bo igral na 
poroki?”

Bodoči mladi mož pomaga: 
“Country se mi zdi, da je  nekje 
vmes.”

“Prav, lahko bi nam igral band 
Plava trava zaborava."

“Ja, medtem ko bodo moji 
kadili travo, bodo tvoji poskušali 
na vse skupaj čim prej pozabiti.”

Če boste pravilno izbrale 
obleko, jo boste lahko še kdaj 
uporabile, sploh če boste iz
brale napačnega ženina.

“Rada bi videla, kako izgleda 
poročna obleka na drugemu. Bi 
jo bil pripravljen obleči zam e?” 
predlaga Karlica bodočemu 
možeku. “Upam, da ti steznik 
ne bo delal problemov...”

“Če mi ga na fantovščini n i...”

Povsem srečna nevesta po
ve: “Dobro, da nisem že lani 
kupila poročne obleke, zdaj ko 
dojim, bi mi bila v prsih gotovo 
pretesna.”

Ženinova priča: “Dobro, da si 
nisem preveč zategnil kravate. 
Zdaj, ko te gledam, kako dojiš, 
bi gotovo padel v nezavest, 
tako mi utripa vratna žila!”

Pri sestavljanju seznama 
povabljencev ne pozabite na 
pomembne udeležence poro
ke.

“Gospod, vaše ime in priimek 
...” želi podatek sprejemnik 
svatov od novodošlega gosta.

“Gašper Jug,“ pove poten
cialni gost na poroki.

“Gospod, ni vas na seznamu 
povabljencev.”

“Vseeno bi bil rad na poroki.” 
Človek kar vztraja.

“Naročeno m ije, da ne smem  
na poroko spustiti nikogar, ki ga 
ni na seznam u.”

“Lahko bi me spustili, če je  na 
seznamu moja žena .”

“Kako p a jije im e ? ”
“Olga Sever.”
“Kako pa da se ne piše kot vi, 

če je  vaša žena?”
“Tehnično gledano še ni 

povsem moja žena. Če me da
nes ne bo kdo zadržal, pa bo to 
postala še do večera.”

IZBOR PO ŽENSKO

Cvetke h koprive
GASILKA

Županja občine Ljubno Anka Rakun: »Sploh nisem izbirčna in names
to nageljna za materinski dan vzamem tudi gasilsko kapo. Sem jim še 
nekaj avtomobilov obljubila, če me bodo še enkrat izvolili.«

(ROKA ROKO UMIJE PRESS)

Direktorica solčavske občinske uprave Mateja Suhodolnik (desno): 
»Naš predsednik stranke Janez Podobnik so tako šarmantni, da bi jih 
najraje videla na mestu župana.«

Cvetka Mavrič z Zavoda za razvoj podeželja in turizma Savinja: »Meni 
pa so bolj všeč njihov brat Marjan. V času njihovega vladanja vsaj 
takse za obremenjevanje okolja niso zaračunavali.«

(ČLANICI SLS Z VZROKOM PRESS)

POSTNI OBROK
Članica komisije za ocenjevanje kruha Bernarda Brezovnik 

(desno): »Zapečen je pravilno In tudi okusa je izbornega, pa vendar 
se mi zdi, da mu nekaj manjka...«

Predsednica komisije za ocenjevanje kruha Marija Bezovšek: 
»Seveda mu manjka! Rezina savinjskega želodca in kozarec svežega 
jabolčnika.«

(RECEPT ZA PRIHODNJE LETO PRESS)



K riža n k a , O glasi
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ALEKSA
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KOŠARKAŠKO 
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RIGE
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RDEČA
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CVETICA

EGIPČANSKA
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NORV. SMUČAR- 
KJETIL- 
ANDRE

ZAČETEK
ABECEDE

UDELEŽE
NEC

STAVKE

SEVERU
JUŽNE

AMERIKE

REKA
V

TURČIJI

Portal Savinjsko doline mm
MINI SLOVARČEK:

APLANAT- fotografski objektiv, odstranjuje motnje
ARKO NA- rt na Nemškem otoku Rügen
JENAN - mesto na Kitajskem
HARI- ime Boga Višnuja
ESENI-judovska ločina iz 2. Stol. Pr. N. Š.

K U P O N  z o  b r e z p l a č n i  m a l i  o g l a s  d o  1 0  b e s e d  v  1 3 .  š t e v i l k i  S N
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naslov_______________________________________i I j j I



Napovednik

•  Sobota (25. marec) od 10.00 do 18.00. Dom kulture Nazarje
Razstava ročnih del_______________________________

•  Sobota (25. marec), ob 14.00. Gasilski dom Okonina
Predavanje o nabiranju, pridelavi, predelavi in uporabi 
zdravilnih zelišč_______ ___________________________

•  Sobota (25. marec), ob 15.00. Kulturni dom Bočna
Starševski dan________ ___________________________

•  Sobota (25. marec), ob 15.00. Kulturni dom Gornji Grad
Podpis listine o prijateljskem sodelovanju
občin Gornji Grad, Maria Saai in Forgaria ___ ___

•  Sobota (25. marec) ob 19.00. Dvorana OŠ Šmartno ob Dreti
Otroška dramska skupina iz Rovta pod Menino:
Hop, Cefizelj!_____________________________________

•  Sobota (25. marec), ob 19.30. Glasbena šola Velenje
Koncert simfoničnega orkestra umetniške gimnazije 
iz Kopenhagna_________  __________________  ____

•  Nedelja (26. marec), od 10.00 do 18.00. Dom kulture Nazarje
Razstava ročnih del_______________________________

•  Nedelja (26. marec) ob 9.30. Dvorana OŠ Šmartno ob Dreti
Otroška dramska skupina iz Rovta pod Menino:
Hop, Cefizelj!_____________________________________

•  Nedelja (26. marec), ob 16.00. Gasilski dom Luče
Dobrodejni koncert družinskega tria Novina_________

•  Torek (28. marec), ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Pravljična ura za otroke: Pastorka in bela žena

•  Mozirska kaplanija
Muzejska zbirka Mozirje in Mozirjani
Odprta za ogled: tor., čet., sob., ned.: od 9. do 11. ure,
sre., pet.: od 16. do 18. ure, pon.: zaprto_______________________

ŽIVALI -  PRODAM
Prodam telička frizijka, starega lO dni in 
pripuščene telice; tel. 584-11 -96. 
Prodamo 2 bikca sivca, težka 120 kg, za 
nada ljn jo  rejo; gsm  0 3 1 /8 5 5 -1 8 6  -  
zvečer.
Prodam telico, brejo 7 mesecev, čb, težka 
600 kg in nakladalno prikolico sip 19 m3; 
gsm 041/783-535.

ŽIVALI -  KUPIM
Kupim kravo, bika, telico, teličko za zakol 
in bikce za nadaljnjo rejo; gsm 031 /5 3 3 - 
745.
Kupim teden dni stare bikce, mesnate pas
me, po 1000 sif/kg in 300 -  400 kg. bika; 
gsm 031/676-833.
Kupim kravo ali telico iz A kontrole; gsm 
041 /783 -676 .

VOZILA-PRODAM
Prodam subaru forester S.T. 4 WD, star 7 
let, vsa oprema; gsm 051/366-156. 
Prodam golf II. diesel, temno moder, 3

vrata, odličen motor; gsm 041 /324-409. 

NEPREMIČNINE
Kupim hišo v Gornjem Gradu; gsm 041 /  
281-368.

DELO
Potrebujemo študentko za pomoč pri gos
podinjstvu; gsm 051 /619-634.

DRUGO
V pašo vzamem plemenske telice. Za
četek paše od 1. do 15. aprila. Informacije 
na gsm: 041 /354-657.

DRUGO-PRODAM f
Prodam dobro ohranjeno, mušičevo 
travniško brano; gsm 041 /664-296. 
Prodam malo rabljen sadilec krompirja, 
znamke vogel not; gsm 041 /652-682 . 
Panasonic brezžični tel., avtoradio + 2 
zvoč., nokia  33 10  gsm , e ricsson 
prostoročni setza gsm, prodam; gsm 031 /  
451-948.

Prodam 4-stranski skobelni stroj, 5 vreten 
s kompletodsesavanjem;tel. 58442-62. 
Prodam hidravlični cepilec drv; gsm 031 /  
568-095.
Prodam tise za živo mejo -  sorta hixy; tel. 
03 /584-16-54, gsm 041/752-111. 
Prodam silažne bale, druga košnja; gsm

031/238-415.
Prodam domač savinjski želodec; gsm 
04 1 /9 40-234 ali 041/216481. 
Prodam hlevski gnoj; gsm 04 1 /2 66 - 
390.
Prodam nove cisterne 10001; gsm 031 /  
658-583.

M O R D A  S T E  IS K A L I P R A V  T O

RTV S E R V IS  PURNAT
Hitro in kvalitetno popravilo vseh znamk televizorjev in radio apara

tov. Purnat Zdenko, tel. 83-83-000.
RTV in knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p., Novo Naselje 43, 3342 Gornji 

Grad.
KM ETJE, GO ZDARJI

Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041 /606 -376 .

Brleč Jakob s.p. -  Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25,1235 Radomlje.
TV S E R V IS  IN PRO D AJA  TELEV IZ O R JEV  

Nudimo vam popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 
lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p., 03/584-51-94.

Prašnikar Miro s.p., Elektrolnstalacije in vzdrževanje elettro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.
S T EK LA R S T V O  B EN D A  

Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, brušenje, vrtanje, 
fazatiranje, ogledala, uokvirjanje slik, montaža itd. Tel. 0 3 /8 3 9 -  
45-10, Gsm 031 /302-121 .

BENGLAS, d.o.o., Loke 33, 3330 Mozirje.
O D KU PU JEM O  HLODOVINO  

smreke, jelke, bora, macesna in bukve. Informacije na telefon 0 31 / 
649-751 ali 0 3 /8 3 9 -5 1 -2 0 .

Časles d.o.o. predelava in trgovina z lesom, Praprotnikova ulica 6,3330 Mozirje. 
P O S E K  IN SP R A V ILO  L E S A  

Opravljamo posek in spravilo lesa do kamionske ceste po ugodni 
ceni. Gsm 0 51 /4 27 -3 50 , tel. 0 3 /584-51 -84.

Jani Trans, d.o.o., Spodnje kraše 11,3341 Šmartno ob Dreti. 
Z A P O S LIM O

dekle ali fanta za strežbo in eno dekle ali fanta za pomoč v strežbi 
restavracije ter kuharja za delo v restavraciji! Gsm 041 /724-522  
Agica.

PANATEAM d.o.o. Šmartno ob Dreti 70,3341 Šmartno ob Dreti. 
Z A P O S L IT E V

Zaposlimo delavca za krovska dela, inf. na gsm 040 /647-446  -  
Robert Remic.

POREM d.o.o., Dol 4, 3342 Gornji Grad.
ŠIV ILJSTV O  M ONROE

Šivanje po meri -  birme, obhajila, poroke... Preoblačenje gum
bov. Gsm 041 /720-571 .

Nataša Forštner s.p. Prešernova 7 ,3330 Mozirje.
M IZARSTV O  Č A S L

Izdelujemo kvalitetna masivna notranja in zunanja vrata po naroči
lu. Tel. 0 3 /8 3 9 -4 6 -0 9 , gsm 070 /711-146 .

Rajko Časi, s.p., Prihova 46, 3331 Nazarje.
V S E  V R S T E  IZK O P O V

za novogradnje, ceste, dvorišča, rušenje objektov in odvoz ruše
vin, izgradnja greznih jam, izposoja kompresorja. Gsm 041 /631- 
3 9 5 .

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1,3331 Nazarje.
HITRA IZD ELAV A  K LJU Č EV  

Izdelujemo cilindrične in avtomobilske ključe. Tel. 031/663-563.
ZLATARSTVO Roman Kvas s.p., Na trgu 27 ,3330 Mozirje.



PREIZKUSILI SMO: GARMIN IQUE3200

les enostavno potovanje po svetu

Piše: Igor Pečnik

Če je  mobilna telefonija spreme
nila svet in povezala te r hkrati od
tu jila  ljudi, so sistemi GPS namen
jen i lažjemu gibanju po zemeljski 
obli. GPS (Global Position System) 
izhaja iz ameriške vojske in je  bil v 
osnovi namenjen za lociranje vo
jaških enot, odkar pa je  vojska sis
tem ponudila za civilno uporabo in 
omogočila njegovo natančnost na 
pet metrov, je  postal GPS zelo zan
imiv za navigacijo. Seveda je  takoj 
na mestu vprašanje, a li navaden 
smrtnik sploh potrebuje GPS, toda 
agresivno trženje in padanje cen 
tovrstnih naprav sta povzročila, da 
je v tujini že kar precej avtomobilov 
oprem ljenih z njim i.

M alce sem se pozabava l z 
Garminom iQue3200, ki je  v os
novi navaden dlančnik in deluje na 
operacijskem sistemu Palm OS. Od 
navadnega dlančnika se razlikuje 
po vgrajeni GPS anteni, ki se izvleče 
iz ohišja in omogoča sprejemanje 
signala satelitov. Dodana je pro
gram ska oprem a s kartam i Ev
rope, ki se »naložijo« v dlančnik, s 
tem pa je omogočeno vodenje od 
točke do točke, glasovna navigac
ija, izračun povprečne hitrosti, čas 
prispetja na cilj, znamenitosti in 
hoteli ob poti ipd.

V praksi se garm in iQ ue3200

izkaže za nezahtevnega, je pa do
bro, če imate kakšnega kolega, ki 
vam bo razložil, za kaj pravzaprav 
gre. Začeti je treba s sinhronizacijo 
z vašim  osebnim računalnikom, 
obvezen je dostop do interneta, 
potrebovali pa boste tud i malo 
sreče. Sam imam doma novejšo

L a
S c a r p a

JURČEK
Odprto:

pon. - pet. od 8. do  12. 
in od 14. do 19. ure 

sob: od 8. do 12. ure 

Ob gotovinskem 
nakupu vas 

bomo nagradili!

TRGOVINA Z OBUTVIJO ZA VSE GENERACIJE jI
v prodajnem centru IZOLES Nazarje, tel* st« 839 02 55" 

in prodajalna J U R Č E K %  v Parižljah, tel. 705 09 33

N O V I  « § > D 9 L I  Z A  P O M L A D  9 0 0 6 1

zvočnik za navigiranje. Pozor, kdor 
ima šipo prevlečeno s plastjo za 
odboj svetlobe, naj pozabi na 
notranjo anteno. Signal namreč ne 
gre skozi...

Ko vnesem podatke v dlančnik 
preko pisave graffiti ali preko vir
tualne tipkovnice, se navigacija  
prične. D lančnik po vklopu rabi 
kakšno minuto, da najde satelite, 
potem pa gre vse zelo hitro. Tudi 
ob preračunavanju poti je hitrost 
več kot zadovoljiva. Če v tunelu 
izgubi signal, se pri izhodu kar hitro 
priklopi na razpoložljive satelite, Žal 
mi trenutno ne deluje karta Slov

enije, Hrvaške in BIH.
Torej, d lančn ik in navigacija v 

enem kosu sta iep par. Zadevica je 
prenosna, kar pomeni, da jo  lahko 
uporabljamo tudi na kolesu in mo
torju, ali pa se z njeno pomočjo 
odpravimo na potep po Londonu 
ali Parizu. Ulice najdemo hitro in 
brez težav. Kdor veliko potuje, bo 
o tem razmislil, saj so cene v tujini 
že od 3 5 0  evrov dalje. Vendar 
pozor, treba je vedeti, katere karte 
že vsebuje, saj na prim er Adria 
Route stane dodatno skoraj 200 
evrov. Pa lepo navig iran je  vam 
želim!

(foto: Igor Pečnik)

različico Palm OS operacijskega 
sistem a za moj Smart Phone in 
napravi se nekako nočeta »oženiti«. 
Če deluje Garmin, ne deluje moj 
Smart Phone, ali obratno, pri nala
ganju nav igac ijsk ih  kart pa mi 
aparatjavlja, da sploh ni priključen 
na moj računalnik. Neverjetno, ko
liko časa je šlo v nič, pa še vedno ne 
de la ... Ampak pri kolegu pa vse »la
uta« b.p.l?

V praksi se dobro obnese vaku
umski nosilec za na steklo avtomo
bila, ki ima vgrajen po ln iln ik  in

A vto K red it IULB po izjemno ugodni obrestni 
meri. Do konca aprila brez stroškov odobritve!

VABLJENI V PICERIJO  IZOLES 031 892 685  
o d  p  on. d o  p et, p e č e m o  p ice  že o d  9. ure dalje

l ju b lja n s k a  b a n k a
Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana 

Podružnica Savinjsko-Šaleška



sa

Novo Ford Fiesto z modno kovinsko barvo, klimatsko 
napravo, sistemom ABS, daljinskim centralnim zaklepanjem, 
dvema zračnima blazinama, radiom s CD predvajalnikom 
in ceno 2.360.000 SIT odpeljem z 1/3 pologà, 
1/3 plačam čez eno leto in 1/3 čez dve leti. Brez obresti! 
Obožujem to ponudbo!

L ju b im  b a r v e ,  
o b o ž u j e m  p o n u d b o !

1/3 takoj
1/3 čez eno leto
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Naužijte se užitkov bele z im e ...
Idealna smuka, sončni žarki
in še marsikaj\ vas pričakujejo na Rogli.

V terminu od 27.3. - 31.3. 2006,
bralcem časopisa, ob nakupu ene 
dnevne smučarske vozovnice in 
predložitvi tega oglasa, 
drugo karto za smuko ta dan,

PODARIMO.
Info: Rogla...03 757 71 00 
Terme Zreče...03 757 60 00
..OBIŠČITE NAS... www.rogla.si in www.terme-zrece.si

A C  M la k a r Tel.: 03/898 56 70
Cesta Simona Blatnika 18 Faks: 03/898 56 72
Velenje E-pošta: acmlakar@mins-no1 si

Slika je simbolna. Ponudba velja do 30. junija 2006. EOM: 1,5%.
Poraba - kombiniran način vožnje: 4,3 - 7,4 l/100km. Emisije C O 114 -177 g/km.
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C e l j e  -  sk l adi šče  
D-Per
7/2006

5 0 0 0 0 1 8 3 3 7 ,1 2 CO BISS ©
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Poslušajte nas vsak dan 

od 5.30 do 10.00 in 14.00 do 19.00.
Radio Goldi Savinjski val d.o.o., Dolenja vas 83, 3312 Prebold


